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شركتتوزیعبرقاستاناصفهان

آگهیمناقصهعمومیدومرحلهای

شركتتوزیعنیرویبرقاستاناصفهان-امورتداركاتوانبارها

شركتتوزیعبرقاستاناصفهان در نظر دارد خدمت مورد نیاز خود به شرح ذیل را، از طریق مناقصه عمومی دو مرحله ای به پیمانكار واجد صلاحیت واگذار نماید 

شماره مناقصهموضوع مناقصهردیف
تاریخ بازگشایی 
پاكات مناقصه

ساعت بازگشایی 
پاكات مناقصه

مبلغ 
ضمانتنامه)ریال(

1
 مناقصه قرائت و همیاران وصول عادی 
08/014,830,000,000 صبح2724/14031403/06/28شاهین شهر  نایین گلپایگان و خوانسار

08/155,740,000,000 صبح2725/14031403/06/28قرائت و همیاران وصول عادی مبارکه دهاقان سمیرم و فلاورجان2

08/305,223,000,000 صبح2726/14031403/06/28قرائت و همیاران وصول عادی نجف آباد تیران چادگان و فریدن3

08/456,031,000,000 صبح2727/14031403/06/28قرائت و همیاران وصول عادی نطنز خمینی شهر برخوار و اردستان4

09/005,936,000,000 صبح2728/14031403/06/28مناقصه قرائت و همیاران وصول عادی آران خور کاشان5

09/155,666,000,000 صبح2729/14031403/06/28قرائت و همیاران وصول عادی لنجان بویین فریدونشهر و شهرضا6

09/305,750,000,000 صبح2730/14031403/06/28مناقصه برونسپاری مرکز خدمات سمیع و بصیر7

09/4520,099,000,000 صبح2731/14031403/06/28مناقصه برونسپاری منابع انسانی و مالی اداری8

مدت دریافت اســناد مناقصه: از روز چهارشنبه مورخ 1403/06/07 تا ســاعت 19:00 پنج شــنبه مورخ 1403/06/15 بصورت الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد(

مدت تحویل پیشنهادات: از روز پنج شنبه مورخ 1403/06/15 تا ساعت 08:00 صبح روز چهار شنبه مورخ 1403/06/28 بصورت الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد(

محل تحویل پیشنهادات: سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(
تضامین مورد قبول: پیشــنهاددهندگان مكلفند معادل مبلغ سپرده شــركت در مناقصه را بصورت ضمانت نامه بانكی معتبر یا فیش واریزی به حساب جاری سپهر 
صادرات به شماره 105042522005 ویا اوراق مشارکت بی نام تضمین شده بانکها و دولت با قابلیت بازخرید قبل از سررسید)موضوع قانون نحوه انتشار اوراق مشارکت(

نام شركت توزیع برق استان اصفهان ارائه دهند. به پیشنهادات فاقد سپرده، مخدوش و سپرده های كمتر از میزان مقرر و چك شخصی ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

سایر توضیحات: 
1- هزینه درج آگهی مناقصه در صفحات داخلی روزنامه های زاینده رود و ابتکار به عهده برنده مناقصه میباشد.

2- داوطلبان می توانند جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 13-6273011 3 داخلی 4274 و 4275 واحد مناقصات تماس حاصل نمایند.

3- اسناد و مدارك و اطلاعات این مناقصه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir قابل دسترسی میباشد وهمچنین آگهی 

این مناقصه در سایت معاملات توانیر وسایت پایگاه ملی مناقصات ایران به آدرس http://iets.mporg.ir قابل دسترسی می باشد. 

4- به پیشنهادات فاقد مهر و امضاء و یا مبهم و مشروط و مخدوش و یا بدون سپرده معتبر و یا لاك گرفته شده با لاك غلطگیر و یا پیشنهاداتی كه پس از تاریخ تعیین 

شده واصل گردد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

5- کلیه فرایند مناقصه بصورت الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( انجام خواهد گرفت اما ارسال سپرده شرکت در مناقصه بصورت لاک 
و مهر شده قبل از برگزاری مناقصه الزامی است. 

6- آدرس: اصفهان خیابان شریعتی – شرکت توزیع برق استان اصفهان – دبیرخانه

7- لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی راجهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس1456 

به چله غم و سوگ سرورِ آزادگان جهان رسیدیم؛ در اربعینی که جهانی شده است

بیرقعشقتبالا،اباعبدا...
لب هایم هنوز حلاوتِ »احلی من العســل« بعد از خوردن چــای عراقی ات را دارد.  خوش به حال خیالم که در حرمت مانده است و هرچه خاطره دارد، از آن محل دارد. پریا پارسادوست
برای منِ جامانده از زیارت کنج شش گوشه تان، کاش مرهمی باشد تا آرام بگیرد این جانی که شما جهانش هستید. 

این جامانده ای که نشد امسال کنار قدم های جابر، سوی نینوا رهسپار باشد.
 این بی قراری عجیب نیســت آقا. محبت ما به شــما ریشــه در ازل دارد و غلامتان به من آموخت در میانه خون، 
که روسیاهی ما نیز راه حل دارد. شاید بشود از همین جا سلام بدهم به تو ای سلیمان جهان. ای دردانه خلقت خدا، 
ای جان و جهان ما، آقای دلیلِ همه بکاء و لبخندهای ما از کودکی تا به حال. ارباب غریب، سربریده سربلندِ تاریخ، 
سالار زینب، ذبیح العطشان، قتیل العریان، ای که هرصبح و شام سلام که می دهم، یادم می آید تو را دَر هم کشتنت، 

برای چند دینار و دِرهم کشتنت...
و حالا من مانده ام؛ آشفته تر از باد در غربت دنیا، دلتنگ تر از غنچه و بی رنگ تر از دریا هستم وقتی جا ماندم.

جانسوزتر از آه و بارانی تر از ابرها، حالِ من است بی کربلای تو. بدون طیِ طریقِ بهشت در مسیر مشایه. 
قسمتم که نشد، از دور سلام می دهم از این گوشه دلتنگی در شهرِ شهدا، از جانب شهدا و از جانب همه جامانده ها. 
هرچند ما همه عمر هم که دلتنگ باشیم و در تب و تاب دوباره دیدنت بسوزیم، حتی به صدفرسنگیِ درکِ حال دردانه 

سه ساله ات هم نمی رسیم... 
 دلتنگیم و دلخوشــیم میان ما که نرفتیم و رفته ها، شاید تفاوتی  اســت در آغاز و در نهایت نیست. همیشه آن که 

نرفته است، بی قرارتر است، همیشه آن که نرفته است، کم سعادت نیست. 
و حالا به رســم هرصبح و شــام،  بــه یاد و نیابــت همه آنها کــه بی قــرار اربعین بودنــد و قرارشــان تویی، از 
 دور ســلام. نشــد که عشــق آن حوالی را پر بزنم. شکســته بــال بودم. بر شــوره زار دلــم ببار حضــرت باران. 

حضرت عیسی تر از مسیح که تو هنوز همان حسین بچگی منی. 
بهتوازدورسلام؛سلامایبالانشین،سلامایخونینجبین.جانمابهفدایت.بیرقعشقتانتاابدبالاست.

روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

شنبه  3 شهریور 1403
1۹ صفر 1446

24 آگوست  2024
شماره 4162

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5000 تومان

ینیراتسلیتمیگوییم
حس
فرارسیدناربعین



شنبه  ۳ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۹ صفر ۱۴۴۶ / ۲۴ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۲

 پرداخت کمک ودیعه مسکن به ۳۹۰ مستأجر 
در تیران و کرون

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان تیران و کرون گفت: تاکنون به بیش از ۳۹۰ نفر از متقاضیان 
واجد شرایط در این شهرستان تسهیلات کمک ودیعه مســکن )تسهیلات حمایت از مستأجران( 

پرداخت شــده و حدود ۳۵۰ نفر هم در 
مرحله تعیین شعبه و تشــکیل پرونده 

هستند.
 سعید کاشفی افزود: متقاضیان مشمول 
کمک ودیعه مســکن از سوی وزارت راه 
و شهرســازی، در چارچوب سهمیه های 
تعیین شــده از طریق سامانه طرح های 
https:// حمایتی مســکن بــه آدرس

saman.mrud.ir بــه بانک های عامل 
معرفی می شوند. وی با بیان اینکه سقف 

تسهیلات اعطایی مشمولان در شهرستان تیران و کرون 1۰۰ میلیون تومان است، افزود: بیش از 17۰۰ 
نفر تا سال 1۴۰۳ در این شهرستان، متقاضی دریافت تسهیلات بوده اند.

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان تیران و کرون گفت: این تسهیلات با نرخ سود مصوب شورای 
پول و اعتبار و بازپرداخت حداکثر ۵ سال قابل اعطا بوده است. وی ادامه داد: بانک ها پس از ثبت 
نام متقاضی در سامانه، در خصوص دریافت استعلام از سامانه سمات بانک مرکزی در خصوص دارا 
نبودن تسهیلات جاری در بخش مسکن شامل تســهیلات ساخت، خرید، جعاله و ودیعه مسکن 
برای متقاضی و همسر وی اقدام می کنند. کاشفی در خصوص شــرایط متقاضیان برای دریافت 
تسهیلات کمک ودیعه مسکن گفت: متقاضیان باید دارای اجاره نامه رسمی یا اجاره نامه ثبت شده 
در سامانه و کد رهگیری بوده، اطلاعات ســکونت و مالکیت خود را در سامانه املاک و اسکان ثبت 
کرده و بدون مسکن و یا زمین مسکونی ملکی باشند. وی ادامه داد: متقاضیان حداکثر 1۵ روز کاری 

از تاریخ معرفی به شعب، فرصت دارند تا برای تکمیل مدارک خود و معرفی ضامن اقدام کنند.

مرمت مساجد کاشان با ۱۳ میلیارد ریال هزینه
تا کنون برای مرمت مســاجد کاشــان بیــش از 1۳ میلیــارد ریال هزینه شــده اســت. رئیس 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی کاشان گفت: مرمت این مســاجد، شامل نماسازی 
بیرونی با مصالح سنتی، تراشیدن اندود کاهگل فرسوده، اجرای اندود کاهگل در جداره خارجی ضلع 
جنوبی، اجرای آب چکان بام و شمشه گیری قاب پنجره ها است. علیرضا عبد ا... زاده افزود: کاشان 

دارای 1۴ مسجد تاریخی است که تا کنون ۳۰ مسجد آن به ثبت ملی رسیده است.

قاچاق ۳ تُن زغال تاغ گران تمام شد
قاچاقچی زغال به پرداخت چهار میلیارد و 7۸۹ میلیون ریال جزای نقدی محکوم شد. 

رئیس اداره تعزیرات حکومتی اردســتان گفت: پرونده قاچاق ســه هــزار و 7۰ کیلوگرم زغال تاغ 
به ارزش چهار میلیارد و 7۸۹ میلیون ریال در شــعبه اول ویژه رســیدگی به تخلفات قاچاق کالا و 
ارز تعزیرات حکومتی اردستان رسیدگی شد. امید ســلامی افزود: این شعبه به دلیل ارائه نشدن 
مدارک قانونی حمــل بار، متهم را بــه پرداخت چهار میلیــارد و 7۸۹ میلیون ریــال جزای نقدی 
معادل ارزش کالا محکوم و جریمه را وصول کــرد. وی گفت: این میزان زغــال قاچاق را مأموران 
 یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان اردســتان در بازرسی از یک کامیون زغال تاغ 

کشف و توقیف کرده بودند.

برپایی بیش از ۳۵ موکب در همایش جاماندگان اربعین حسینی در چادگان

شهری در انحصارِ زیارت نرفته ها...

فرماندار چادگان گفت: در مســیر اصلی پیاده روی مردم از چادگان به 
رزوه، بیش از ۳۵ موکب پذیرایی و فرهنگی با برنامه های متنوع مذهبی 
در نظر گرفته شده است. علی درویشــی در گفت وگو با »ایمنا« ضمن 
تسلیت ایام اربعین اظهار کرد: با توجه به برنامه ریزی های انجام شده، 
برگزاری همایش معنوی راهپیمایی جاماندگان اربعین در روز یکشنبه 
چهارم شهریور ماه )فردا( از مسیر اصلی شــهر چادگان به سمت شهر 

زیارتی رزوه و امام زاده عبدا... بن زید حسنی )ع( انجام می شود.
وی افزود: در جلســات ســتاد اربعین شهرســتان چادگان، تدابیر و 
تمهیدات خدماتی برنامه ریزی شده و علاوه بر مسیر اصلی شهر چادگان 
به رزوه از روستاهای گشنیزجان، انالوجه، معروف آباد، قرقر، علی عرب و 
ده کلبعلی نیز مسیر پیاده روی برای عموم مردم پیش بینی شده است.

فرماندار چادگان خاطرنشــان کرد: تدابیر ترافیکی و محدودیت هایی 
برای شهرستان چادگان در مسیر پیاده روی اعمال خواهد شد و جلسه 
هماهنگی میان فرماندهی شهرستان، پلیس راه و با همکاری بسیج و 
عوامل انتظامی تدبیر خواهد شــد و محدودیت های ترافیکی از طریق 

فضای مجازی به اطلاع مردم چادگان خواهد رسید.
درویشی تأکید کرد: برنامه طبق سال های گذشته از صبح آغاز خواهد 
شــد و مردم در روســتاهای پرمه و چنارود به ســمت امام زاده های 
واجب التعظیم در این روستاها حرکت خواهند کرد و در این مسیرها نیز 

پوشــش انتظامی و ترافیکی لازم در حد کفایت و تناسب وجود خواهد 
داشــت. وی اضافه کرد: برنامه ای که در محل اصلی شهر زیارتی رزوه 
پیش بینی شــده، برنامه های معنوی همچون قرائــت زیارت اربعین، 
زیارت عاشورا، ذکر مصیبت و سخنرانی در محل امام زاده از ساعت 1۰:۰۰ 
صبح اســت که نذورات مردمی با نظارت کامل بهداشتی توزیع خواهد 
شد. فرماندار چادگان عنوان کرد: هماهنگی با صدا و سیما مرکز استان 
برای پخش مستقیم پیاده روی و تجمع مردم در محل امام زاده انجام 
شده اســت و بیش از ۳۵ موکب با محوریت اداره تبلیغات اسلامی و 

هیئت های مذهبی به زائران خدمت رسانی خواهند کرد.
درویشــی اضافه کرد: ناحیه مقاومت بسیج، بنیاد شــهید، آموزش و 
پرورش، اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی و اداره تبلیغات اسلامی برنامه ها 
و موکب های فرهنگی پیش بینی شده است و موکب ویژه دانش آموزان 
نیز در این مسیر خواهد بود. وی گفت: برنامه های فرهنگی و مسابقات 
توسط اداره ارشاد اسلامی اطلاع رسانی خواهد شد و امیدواریم مسیری 

امن با برنامه های متنوع مذهبی را شاهد باشیم.
فرماندار چادگان افزود: وســایلی برای بازگشــت زائران پیش بینی و 
توصیه شده است که بیش از یک پارکینگ در رزوه در نظر گرفته شود تا 
اگر افراد برای پیاده روی در این مسیر ۸ کیلومتری محدودیتی دارند، 

مدیریت شود.

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان اردستان گفت: سال گذشته از بیش از ۳۰ جلد کتاب در شهرستان اردستان رونمایی شد.
به گزارش »مهر«، رضوان امامدادی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طی یکســال گذشته با توجه به مسائل و مشــکلات موجود، تعداد چهار نمایشگاه کتاب در 

شهرستان برگزار شده همچنین در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران نیز حضور داشتیم که رونمایی از کتاب و معرفی مشاهیر اردستان نیز انجام شد.
وی افزود: نمایشگاه های متعددی همچون فرهنگ مکتوب شهرستان و عکس محرم برگزار شد سال گذشته در پیاده روی جاماندگان اربعین موکب فرهنگی 

اداره ارشاد شهرستان برپا شد که استقبال قابل توجهی را از سوی همشهریان داشتیم.
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان اردستان خاطرنشان کرد: سال گذشته از بیش از ۳۰ جلد کتاب در شهرستان اردستان رونمایی شد همچنین در 
یک سال گذشته حدود شش محفل ادبی و شعرخوانی همراه با دو مورد نمایشگاه نقاشی برگزار شــد. امامدادی تصریح کرد: در پیاده روی جاماندگان اربعین 

شهرستان نیز اداره فرهنگ و ارشاد غرفه فرهنگی خواهد داشت که عکس و نقاشی هایی نیز برای افراد خواهیم داشت.

خبر روزسال گذشته ۳۰ جلد کتاب در اردستان رونمایی شد

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان خبرداد

آزادسازی ۵۷۰۴۳ مترمربع از زمین های دولت در کاشان
رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان از رفع تعرض ۵7۰۴۳ مترمربع از زمین های متعلق 

به دولت جمهوری اسلامی ایران طی شش ماه اول سال جاری در این شهرستان خبر داد.
مجتبی آراسته در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: حضور به موقع مأموران یگان حفاظت اداره راه و 
شهرسازی کاشان باعث آزادسازی این اراضی شده که به مبلغ ۴۶۴۳ میلیارد و ۳۰۰ میلیون ریال 
ارزش گذاری شده است. وی افزود: بنا به شاخص های ارزیابی عملکرد اداره کل راه و شهرسازی 
استان اصفهان، یگان حفاظت اداره راه و شهرسازی کاشان جزو یگان های برتر در برخورد قانونی با 

متخلفان و متعرضان به حریم زمین های دولتی است.
رئیس اداره راه و شهرســازی شهرستان کاشان گفت: شهرستان کاشــان در برخورد با متخلفان و 
حفاظت از اراضی ملی و زمین های دولتی جزو شهرهای پیشگام است و یگان حفاظت از اراضی راه 

و شهرسازی در حوزه فرهنگ سازی و اقدامات پیشگیرانه، برنامه های مؤثری را اجرا کرده است.
آراسته افزود: هرگونه دخل، تصرف و بهره برداری غیرقانونی اشخاص حقیقی و حقوقی از اراضی 
دولتی و ملی برابر قانون جرم تلقی شده و در مراجع قضایی قابل پیگیری است. وی تصریح کرد: 
شهروندان می توانند در صورت مشــاهده هرگونه تخلف و زمین خواری با ارسال پیامک به شماره 
۳۰۰۰۴17۲۵ و یا شماره گیری تلفن گویای 1۶۵۶، هرگونه دخل و تصرف و یا تعرض و دخالت در 

اراضی ملی و دولتی را به یگان حفاظت اداره راه و شهرسازی گزارش کنند.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کاشان خبرداد

ریزش آوار در کاشان موجب مرگ ۲ کارگر شد
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کاشان از مرگ دو کارگر ساختمانی براثر 

تخریب شدن یک دیوار خبر داد.
روح ا... فدایی در گفت وگو با خبرنگار »ایسنا«، اظهار کرد: در تماس شهروندان با تلفن 1۲۵ حادثه 
تخریب دیوار در محل گودبرداری شده گزارش شد که 1۳ نفر از مأموران آتش نشانی به محل حادثه 
اعزام شدند و با عملیات آواربرداری و جست وجو، کارگران را از زیر آوار خارج کردند. وی ادامه داد: 
گودبرداری در عمق چهار متری یک زمین منجر به ریزش دیوار غربی شــده بود که در این حادثه 
دو کارگر تبعه کشور افغانستان که زیر آوار گرفتار شده بودند با وجود تلاش عوامل اورژانس، جان 
خود را از دست دادند. فدایی تأکید کرد: مهندسان و پیمانکاران ســاختمانی طبق قانون موظفند 
ضمن رعایت شرایط کامل ایمنی و عمرانی، مراحل ساخت و ساز را با تجهیزات و تمهیدات ایمنی 

لازم انجام دهند.

بخشدار انارک:

محور چوپانان به انارک بازگشایی شد
بخشــدار انارک گفت: محور چوپانان به انارک با تلاش نیروهای مدیریت بحران شهرستان نایین 
بازگشایی شــد. محمد جباری در گفت وگو با »ایمنا«، اظهار کرد: با توجه به هماهنگی های انجام 
شده با مدیرکل مدیریت بحران اســتان اصفهان، موضوع بازگشــایی محور چوپانان به انارک در 
محدوده گردنه زنجیرگاه که بر اثر ریزش ســنگ از دامنه کوه مسدود شــده بود، از دقایق نخست 
ساعت 1۰ صبح روز چهارشنبه سی ویکم مرداد در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: ضمن پیگیری 
از طریق مدیریت راهداری شهرستان و تأمین ماشین آلات مرتبط از شرکت پسماند گاه هسته ای 
انارک و همچنین حضور عوامل پلیس راه و شهرداری انارک با رعایت کلیه اصول ترافیکی پس از 
تلاش بی وقفه این عزیزان مسیر فوق بازگشایی شد. بخشــدار انارک ادامه داد: با توجه به حجم 
بالای سنگ های واریز شده، سطح جاده دسترسی کنارگذر تا حدودی تخریب شده که در روزهای 

آتی مرمت و بازسازی صورت خواهد گرفت.

اخبار

 نماینده مردم نجف آباد در مجلس:

تعطیلات شنبه ها مجدداً در 
مجلس بررسی می شود

نماینده مردم شهرستان های نجف آباد و تیران 
و کــرون در مجلس شــورای اســلامی گفت: 
تعطیلات شنبه ها با استناد فتوایِ مراجع مجدد 
در مجلس بررسی می شود. ابوالفضل ابوترابی 
در گفت وگو با »ایســنا« اظهار کــرد: مجلس 
شورای اســلامی تعطیلی شــنبه ها را تصویب 
کرده، اما شورای نگهبان این مصوبه را مغایر با 
ارزش های اسلامی دانسته است. وی افزود: 
فتوای تعدادی از مراجع در خصوص تعطیلی 
شنبه ها گرفته شده که بلامانع دانسته اند و این 
موضوع در کمسیون اجتماعی مجدد بررسی و 
در صحن علنی مطرح خواهد شد. نماینده مردم 
نجف آباد در مجلس ادامه داد: تعطیلی شنبه ها 
به نفع کشــور و اقتصاد بــوده و دنبال جریان 
ضدمذهبی نیســتیم و از ایــن جهت موضوع 
پیگیری خواهد شد. به گفته ابوترابی، تصمیم 
برای تعطیلی شــنبه ها بر اســاس تعطیلات 
جهانی است تا در مراودات تجاری و اقتصادی 
دچار مشکل نشویم. وی اضافه کرد: در بعضی 
از کشورهای اسلامی هم شنبه ها تعطیل است 

که عراق هم از همین قانون پیروی می کند.
نماینــده مــردم نجف آبــاد و تیــران و کرون 
خاطرنشان کرد: برای تعطیلات شنبه ها موضوع 
پیگیری و مجدد به شورای نگهبان ارسال خواهد 
شد و پس از طی مراحل قانونی ابلاغ و اجرایی 
می شود. ابوترابی به قانون ســاماندهی اتباع 
خارجی اشاره کرد و گفت: وجود اتباع خارجی 
به عنوان فرصت برای مشــاغل سخت مطرح 
بوده و هم اینکه فعالیت بدون برنامه آن تهدید 
خواهد بود از این جهت ساماندهی و قانونمندی 
آن در قالب یک ساختار مشخصی در مجلس 
شورای اسلامی دنبال می شود. وی افزود: دلیل 
حضور اتباع خارجی در کشــور باید مشخص 
باشــد و نظارت بر آن نیز باید صورت بگیرد که 
در این قانون جدید به آن اشــاره می شود. این 
نماینده مجلس یادآور شد: تحصیل و اشتغال 
دلیل حضور اتباع خارجه بوده که در اشــتغال 
 مشــاغلی که ایرانیان در آن مشــغول نبوده و 

فعالیت نمی کنند باید اقدام کنند.

با مسئولان

استان

داود عبدلی- دهیار روستای ازان 

داود عبدلی- دهیار روستای ازان 

  مسکن ملی کاشان؛ 
تغییر اولویت کسانی که 

۱۲۰میلیون را ندادند
رئیس بنیاد مســکن کاشــان با تشــریح آخرین 
وضعیت طرح نهضت ملی مســکن در کاشان گفت: 
متقاضیانی کــه آورده آنها 1۲۰میلیــون تومان نبود،  

اولویت شان جابه جا شد.
به گزارش »تســنیم«، مصطفی رضــازاده در جمع 
خبرنگاران، با بیان اینکه هیچ متقاضی از پروژه طرح 
ملی مسکن حذف نشده اســت، گفت: آن دسته از 
متقاضیان کــه  آورده آنان 1۲۰میلیــون تومان نبود 
اولویت آنان جابه جا شد و این اقدام در راستای کمک 

به پروژه و پیشرفت آن صورت گرفت. 
وی با بیان اینکه در دوران شهید رئیسی نیز ۲۴هزار 
نفر از کاشــان ثبت نام کردند و 7۰۰۰ نفــر مورد تأیید 
قرار گرفتند، افزود: جایگزینــی افراد از بین افرادی 
بوده که امتیاز بالاتــری دارند و به متقاضیان پیامک 
داده شده است و امتیازها بر اســاس تعداد فرزند 
از بیشــترین تا کمترین فرزند و حتی مجردان بوده 

است.
رئیس بنیاد مسکن شهرستان کاشان با بیان اینکه 
در طرح نهضت ملی مسکن پس از بررسی پرونده ها 
۶۳۸۳ نفر تأیید نهایی شدند، خاطرنشان کرد: برای 
1۴۳۸ نفر تخصیص پروژه انجام شده است و برای 
کسری زمین نیز سایت ۴۰هکتاری با ظرفیت بالای 

۳۰۰۰ نفر پیش بینی شده است. 
وی با بیان اینکه در کل اســتان اصفهان پروژه های 
ملی مسکن کاشان بیشــترین سطح زیربنا و تعداد 
واحد را دارد، گفت: همین موضوع باعث می شود که 
ســاخت پروژه زمان بیشــتری را نیاز داشته باشد و 
از طرفی نیز برخی پیمانکاران نتوانســتند در برخی 
بلوک ها به تعهدات خــود عمل کنند کــه 1۲میلیارد 

تومان جریمه شدند.
رضازاده با بیان اینکــه تاکنون زیــر ۵۰ درصد مبلغ 
کل پیامک ارســالی به متقاضیان آورده متقاضیان 
داشتیم، تصریح کرد: اگر آورده به موقع پرداخت شود 
تحویل پروژه نیز زودتر انجام می شود و هزینه تمام 

شده برای پروژه ها نیز کمتر می شود.

 

 

بدینوسیله از کلیه سهامداران حقیقی و حقوقی و اعضای محترم شرکت دعوت به عمل می آید در جلسه مجمع عمومی 
فوق العاده شرکت که راس ســاعت ۱۰ صبح روز شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۷ به آدرس نطنز شهرک صنعتی شجاع آباد 

ساختمان اداری به کدپستی 8۷۶۱۹۶۹۴۴۳ تشکیل می گردد حضور بهم رسانید.
دستور جلسه: 

 انتخاب و تعیین حسابرس و بازرس قانونی
 انتخاب اعضای هیات مدیره

 مواردی که در اختیار مجمع عمومی می باشد

بدینوسیله از کلیه سهامداران و اعضای محترم شرکت دعوت به عمل می آید در جلسه مجمع عمومی فوق العاده شرکت 
که راس ساعت ۹ صبح روز شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۷ به آدرس نطنز شهرک صنعتی شــجاع آباد ساختمان اداری به 

کدپستی 8۷۶۱۹۶۹۴۴۳ تشکیل می گردد حضور بهم رسانید.
دستور جلسه: 

 تصویب اساسنامه جدید شرکت
 بررسی و تصویب پیشنهاد افزایش سرمایه شرکت

 مواردی که در اختیار مجمع عمومی فوق العاده می باشد

آگهی تشکیل مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت خدماتی شهرک صنعتی 

شجاع آباد نطنز )سهامی خاص( به شماره ثبت 738 و شناسه ملی 14005770770 

 آگهی تشکیل مجمع عمومی فوق العاده شرکت خدماتی شهرک صنعتی شجاع آباد نطنز 
به شماره ثبت 738 و شناسه ملی 14005770770 

هیات مدیره

هیات مدیره



چالش های جدی قطعی برق برای اصفهان؛ از کاهش تولید صنایع تا فساد 2000 تُن مواد غذایی

در مسیر تاریکی

قطعی های بدون برنامه بــرق در هفته های اخیــر، چالش های جدی برای 
صنایع و بخش خانگی اصفهان در پی داشته و موجب کاهش تولید یا تعطیلی 
موقت برخی واحدهای صنعتی و نیم سوز شــدن وسایل خانگی مردم شده 

است.
به گزارش »بازار«؛ استان اصفهان به عنوان یکی از قطب های صنعتی کشور، 
در سال های اخیر با چالش های جدی ناشی از کمبود برق و قطعی های مکرر 

مواجه شده است.
در ســال جاری، اصفهان یکی از اســتان هایی بود که به شــدت تحت تأثیر 
قطعی های برق قرار گرفت و صنایع این اســتان، که از مهم ترین موتورهای 
اقتصادی کشور هستند، با اختلالات جدی در فرایندهای تولیدی خود مواجه 

شدند.
طبق آمارهای ارائه شده از ســوی ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
اصفهان، در نیمه نخست سال جاری، ۲۰ درصد از واحدهای صنعتی استان به 

دلیل قطعی برق مجبور به کاهش تولید یا تعطیلی موقت شدند.
در این میان صنعت سیمان یکی از بخش هایی است که به شدت از قطعی برق 
در اصفهان آسیب دیده است؛ کارخانه های سیمان به دلیل فرایندهای تولیدی 
پیچیده که نیازمند انرژی بالاســت، در مواجهه با قطعی برق دچار مشکلات 

عدیده ای شدند.
بر اساس گزارش انجمن صنفی سیمان، تولید ســیمان در اصفهان به دلیل 
قطعی برق در ماه های تیر و مرداد سال جاری، ۲۵ درصد کاهش یافت که این 
کاهش تولید باعث افزایش قیمت سیمان در بازارهای محلی شد و پروژه های 

عمرانی را با تأخیر مواجه کرد.
یکی از مدیران کارخانه سیمان اصفهان در این باره به خبرنگار »بازار« می گوید: 
به دلیل قطعی برق، مجبور شدیم بخشی از تولیدات خود را متوقف کنیم؛ این 
امر نه تنها به ضرر مالی ما منجر شد، بلکه باعث شد نتوانیم به تعهدات خود در 

قبال مشتریان عمل کنیم.
صنعت نساجی که یکی از صنایع تاریخی اصفهان به شمار می آید نیز از قطعی 
برق آسیب های جدی دیده است. دستگاه های نساجی، به ویژه ماشین آلات 
پیشرفته، نیازمند برق پایدار هستند و هر گونه نوسان یا قطع برق می تواند به 

خرابی این تجهیزات منجر شود.

قطعی برق و کاهش تولید صنعت نساجی
بر اساس گزارش اتحادیه نساجی کاران اصفهان، در نیمه نخست سال ۱۴۰۳، 
بیش از ۳۰ درصد از واحدهای نساجی استان اصفهان با مشکلاتی نظیر خرابی 

تجهیزات و کاهش تولید مواجه شدند.
یکی از تولیدکنندگان نساجی در این باره در گفت وگو با خبرنگار »بازار« اظهار 
می کند: قطعی برق باعث شد که دســتگاه های ما دچار خرابی شوند؛ هزینه 
تعمیر این دستگاه ها بسیار بالاست و در برخی موارد، مجبور به تعویض کامل 

آنها شدیم که این امر هزینه های سنگینی بر دوش ما گذاشته است.
در این میان صنایع غذایی نیز به دلیل قطعی برق با مشــکلات جدی مواجه 
شــده اند، نگهداری مواد غذایی و فرآوری آنها نیازمند برق پایدار است و قطع 

برق می تواند منجر به از بین رفتن مواد اولیه و حتی محصولات نهایی شود.
بر اساس آمارهای ارائه شــده توسط سازمان جهاد کشــاورزی اصفهان، در 
ماه های اخیر، به دلیل قطعی برق، بیش از ۲۰۰۰ تن محصولات غذایی در این 

استان از بین رفته است.
محمد، یکی از تولیدکنندگان مواد غذایی در این باره به »بازار« می گوید: هر بار 
که برق قطع می شود، بخشــی از محصولات ما از بین می رود؛ این امر نه تنها 
ضرر مالی دارد، بلکه تهدیدی برای امنیت غذایی استان نیز محسوب می شود.

قطعی برق نانوایی ها را نیز بی نصیب نگذاشته است، نانوایی ها به عنوان یکی 
از حیاتی ترین کسب و کارها در اصفهان به شدت از آسیب دیده اند، تولید نان 

نیازمند برق برای راه اندازی دســتگاه های خمیرگیر و فرهای پخت اســت و 
قطع برق در زمان های اوج تولید، به طور مستقیم منجر به از بین رفتن خمیر 

و توقف تولید می شود.
بر اساس آمارهای ارائه شــده توســط اتحادیه نانوایان اصفهان، در ماه های 
اخیر، بیش از ۴۰ درصد از نانوایی های استان به دلیل قطعی برق، با مشکلات 
تولید مواجه شــده اند. این وضعیت باعث افزایش قیمت نان در بازار و ایجاد 
نارضایتی در میان مردم شده است. یکی از نانوایان اصفهان در این باره اظهار 
کرد: هر بار که برق قطع می شــود، باید خمیرهای خراب شده را دور بریزیم. 
این مسئله هزینه های ما را به شدت افزایش داده و باعث شده نتوانیم قیمت 

نان را ثابت نگه داریم.

قطعی برق در بخش خانگی؛ از گرمای طاقت فرسا تا آسیب به لوازم خانگی
قطعی برق نه تنها صنایع، بلکه بخش خانگی را نیز تحت تأثیر قرار داده است. 
در اصفهان، این قطعی ها به خصوص در ماه های گرم تابســتان، مشــکلات 
زیادی را برای شهروندان به وجود آورده است که از خاموشی کولرها و تهویه ها 
در گرمای طاقت فرسا گرفته تا آسیب به لوازم خانگی به دلیل نوسانات برق 

را شامل می شود.
طبق آمار شــرکت برق منطقه ای اصفهان، بیش از ۲۵۰۰ مورد گزارش خرابی 
لوازم خانگی به دلیل نوسانات برق در نیمه نخست سال ۱۴۰۳ ثبت شده است. 
این لوازم شــامل یخچال ها، تلویزیون ها و سیســتم های تهویه مطبوع بوده 

که تعمیر یا تعویض آنها هزینه های زیادی بر دوش خانوارها گذاشته است.
علی، یکی از شهروندان اصفهانی در این باره به خبرنگار »بازار« می گوید: این 
روزها در اوج گرما و بدون اطلاع قبلی ناگهان برق قطع می شود و کولر خاموش 
می ماند. وی اضافه می کنــد: این وضعیت بــرای خانواده هایی که کودک یا 
سالمند دارند، بسیار سخت اســت. علاوه بر این، خرابی لوازم برقی به دلیل 

نوسانات برق هزینه های زیادی برای ما به همراه داشته است.
با توجه به این وضعیت، کارشناسان و مسئولان اســتان اصفهان به دنبال راه 
حل هایی برای کاهش تأثیرات قطعی برق بر صنایع و بخش خانگی هستند.

محمد اعلایی یکی از کارشناســان صنعت برق در این باره به خبرنگار »بازار« 
می گوید: اصفهان به دلیل جمعیت بالا و تمرکز صنایع بزرگ، نیازمند مدیریت 

بهتر منابع انرژی است.

ضرورت سرمایه گذاری در زیرساخت های انرژی تجدیدپذیر
اعلایی ادامه می دهد: سرمایه گذاری در زیرساخت های انرژی تجدیدپذیر و 
بهینه سازی مصرف برق در صنایع و بخش خانگی، از جمله راهکارهایی است 

که می تواند به کاهش این بحران کمک کند.
از سوی دیگر، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان تأکید می کند 

که باید توجه بیشتری به تأمین انرژی پایدار برای صنایع استان شود.
شاهین آذری به »بازار« می گوید: باید برنامه ریزی های دقیقی برای تأمین 
برق صنایع و همچنین بخش خانگی انجام شــود تا از تکرار این مشــکلات 
جلوگیری کنیم؛ همچنین، نیاز است که صنایع با استفاده از فناوری های جدید 

و بهینه سازی مصرف انرژی، خود را با شرایط فعلی تطبیق دهند.
بررسی ها نشــان می دهد که صنعت فولاد در اصفهان بیشــترین آسیب را از 
قطعی برق دیده است اما دیگر صنایع و همچنین بخش خانگی نیز به نوعی با 

چالش ها و خسارات قابل توجهی مواجه شده اند.
برای کاهش این آســیب ها و جلوگیری از تکرار آنها در آینده، نیاز به اقدامات 
فوری و برنامه ریزی های دقیق در سطح استان و کشور احساس می شود، در 
این راستا سرمایه گذاری در زیرساخت های انرژی و بهینه سازی مصرف برق 
در صنایع و بخش خانگی، از جمله راهکارهایی اســت که می تواند به کاهش 

این بحران کمک کند.

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی 
استان اصفهان با بیان اینکه »تخم چشم زده« ماهی 
قزل آلا یک محصــول راهبردی در تأمین گوشــت 
ســفید و پرورش آبزیان به شــمار می رود و استان 
اصفهان از جمله کانون های تولید آن در کشور است. 
گفت: از ابتدای سال تاکنون بیش از ۹۵۰ هزار قطعه 
»تخم چشم زده« ماهی قزل آلا از استان اصفهان به 

خارج از کشور صادر شده است.  محمدرضا عباسی 
افزود: نخســتین محموله تخم چشــم زده ماهی 
قزل آلا صادراتی استان به خارج از کشور مربوط به 
سال قبل بود و از آن زمان تاکنون چهار نوبت صادرات 
داشتیم.  وی گفت: صادرات چند باره در حالی تحقق 
پیدا کرده است که پیش تر هر ساله میلیون ها تخم 
چشم زده از کشور های مختلف وارد می شد. عباسی 
خاطرنشــان کرد: تولید این محصول تا حد زیادی 
سبب کاهش وابستگی به واردات، خروج ارز از کشور 
و نقص در تولید و پرورش ماهی پروار شده است. او 

گفت: مرکز اصلاح نژاد و مرکز دانش بنیان »نگین 
شایان« شهرستان فریدونشهر در غرب اصفهان از 
جمله فعالان اصلی استان و کشور است و همه ساله 

محصولاتی از این دست را به خارج صادر می کند. 
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی 
اســتان اصفهان افــزود: این مجموعه ســال قبل 
بیش از ۱۰۰ میلیون قطعه تخم چشم زده تولید کرد 
و از ابتدای امســال تاکنون نیز بیش از ۵۰ میلیون 
قطعه از این محصول را تولید کرده و در اختیار مراکز 

پرورش آبزیان کشور قرار داده است.

 صادرات بیش از ۹۵۰ هزار قطعه »تخم چشم زده« 
ماهی قزل آلا از اصفهان

خبر روز

مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان خبرداد

 کشف فرار مالیاتی ۵۰ میلیارد تومانی یک مرکز پزشکی
در اصفهان

مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان با اشاره به کشف فرار مالیاتی ۵۰ میلیارد تومانی مرکز تصویربرداری 
پزشکی در اصفهان گفت: در پی تحقیقات وسیع میدانی و بازرسی مالیاتی در اجرای ماده )۱۸۱( قانون 
مالیات های مستقیم مشخص شد، این 
مرکز در فاصله ســال های ۱۳۹۷ تا سال 
۱۴۰۱، پانصد میلیارد ریال از درآمد خود را 
مخفی کرده است.  احمدرضا مُدبرنیا اظهار 
کرد: میزان درآمد اعلام شده مسئول این 
مرکز ۵۳ میلیارد تومان بوده در حالی که با 
بررسی اسناد و مدارک حاصل از بازرسی 
این مبلغ اعلامی به بیــش از ۱۰۰ میلیارد 
تومان افزایش پیدا کرده است. مدیرکل 
امور مالیاتی استان اصفهان گفت: مؤدی 
این مرکز با استفاده از حساب اشخاص ثالث و دســتگاه کارت خوان متعلق به مشاغل دیگر در محل 
فعالیت خود اقدام کرده اســت که در این خصوص مراتب جرم مالیاتی وی محرز شده و موضوع در 
اجرای ماده )۲۷۴( قانون مالیات های مستقیم از طریق مراجع قضایی مورد پیگیری قرار گرفته است.

عضو هیئت مدیره صندوق حمایت از توسعه زنبورداری کشور:

عرضه عسل تقلبی به صنعت تبدیل شده است
عضو هیئت مدیره صندوق حمایت از توسعه زنبورداری کشور با ابراز نگرانی از وضعیت بازار عسل اعلام 
کرد: عسل تقلبی به یک صنعت تبدیل شــده است و به طور گســترده در بازار عرضه می شود. احمد 
قربانی به خبرنگار »ایرنا« گفت: عســل طبیعی به مایع شــیرین و غلیظی اطلاق می شود که از شهد 
گل ها و آنزیم های ترشح شده از زنبور عسل به دست می آید و از طریق فرایند طبیعی جمع آوری شهد 
گل ها توسط زنبور تولید می شود. وی افزود: در این فرایند، زنبور با خرطوم خود شهد گل  را می مکد و در 
عسلدانش ذخیره می کند و پس از تکرار این عمل و افزودن آنزیم به آن، دوباره به وسیله خرطوم، آن را 
چندین بار در حجره  های قاب عسل تخلیه کرده که در نهایت حاصل آن عسل مرغوب طبیعی است. عضو 
هیئت مدیره صندوق حمایت از توسعه زنبورداری کشور به تفکیک انواع عسل تقلبی پرداخت و گفت: 
تقلب ها شامل سه نوع است، شربت های شیرین کننده که به عنوان عسل به فروش می رسد، عسل هایی 
که بدون وجود زنبور در کارگاه  تولید و به صورت پاتیل به بازار عرضه می شــود و عسل نارس که دارای 
رطوبت بالا و آنزیم  کم است. وی در باره عسل نارس توضیح داد: این نوع عسل حدود ۷۰ تا ۸۰ درصد آب 
و رطوبت دارد و فرایند تولید آن ناقص است، زیرا زنبور نتوانسته است به طور کامل رطوبت را کاهش دهد 
و آنزیم های لازم را اضافه کند. قربانی با تأکید براینکه تشخیص عسل خالص، تنها در آزمایشگاه  انجام 
می شود، گفت: عسل های طبیعی از نظر رنگ و بو، متفاوت است و این ویژگی ها تحت تأثیر نوع گل، 
زمان گلدهی و محل رویش گیاه قرار دارد؛ با این حال، تشخیص کیفیت و میزان خلوص عسل، تنها از 
طریق آزمایش  تخصصی ممکن است. عضو هیئت مدیره صندوق حمایت از توسعه زنبورداری همچنین 
به شایع ترین نوع عسل تقلبی در بازار اشاره کرد و افزود: این نوع عسل ها، عسل های دست ساز یا پاتیلی 
است که با عصاره گیاهان معطر مانند آویشن و شکر تولید می شود. قربانی بر لزوم اصلاح ساختار برای 
جلوگیری از تولید این نوع عسل  و تشکیل مؤسســات پایش محصول، اتحادیه زنبورداری و صندوق 
زنبورداران تأکید کرد و گفت: استفاده از هولوگرام به عنوان یک اقدام برای جلوگیری از توزیع عسل تقلبی 
در بازار ضروری است و همچنین حضور و فعالیت محققان و کارشناســان علمی در دانشگاه ها برای 

شفاف سازی این موضوع اهمیت دارد.

کافه اقتصاد

یک کارشناس اقتصادی اظهار کرد: در بازار داخلی، فرش  های اصفهان به شــدت مورد توجه قرار می گیرند و حدود ۴۰ درصد از تولید کل فرش کشور در این بازار 
توزیع و در سطح بین المللی، فرش  های اصفهان به بیش از ۶۰ کشور صادر می  شود. مهدی توکلی در گفت و گو با خبرنگار »بازار« افزود: صادرات فرش اصفهان 

در سال ۲۰۲۳ به حدود ۳۰۰ میلیون دلار رسید که نشان دهنده تقاضای بالا و محبوبیت این فرش ها در بازارهای جهانی است.
وی با بیان اینکه صنعت فرش، به ویژه فرش های دستباف اصفهان، نقش مهمی در تولید ناخالص داخلی ایران دارد، افزود: این صنعت به طور مستقیم حدود 
۰.۸ درصد از GDP کشور را تشکیل می دهد و تأثیر غیرمستقیم آن، شامل تأثیر بر سایر بخش های اقتصادی، به حدود دو درصد می رسد. این کارشناس صنعت 
فرش با با بیان اینکه این صنعت نه تنها از نظر مالی بلکه از نظر فرهنگی نیز اهمیت زیادی دارد، گفت: این صنعت، با ایجاد اشتغال و اضافه کردن ارزش افزوده، 
نقش مهمی در اقتصاد کشور ایفا می کند. توکلی ایجاد اشتغال صنعت فرش اصفهان را ۱۰۰ هزار نفری اعلام و تصریح کرد: صنعت فرش از بافندگان تا فروشندگان 
و طراحان، تأثیر زیادی بر اقتصاد محلی و ملی دارد. فرش های دستباف اصفهان با کیفیت و طراحی های ویژه خود، ارزش افزوده بالایی به اقتصاد کشور اضافه 
می کنند. وی با اشاره به اینکه با وجود اهمیت و جایگاه برجســته فرش اصفهان، این صنعت با چالش هایی روبه رو است، تأکید کرد: رقبای جدید از کشورهای 
دیگر، به ویژه چین و هند، فشــار رقابتی را افزایش داده اند. از سویی هزینه های بالای مواد اولیه و نیروی کار، بر ســودآوری تأثیر گذاشته است و کاهش تعداد 

بافندگان ماهر و عدم آموزش مناسب برای نسل های جدید، یکی از چالش های عمده است.

صادرات قالی اصفهان به بیش از ۶۰ کشور دنیا

ساخت خط آهن 
 شلمچه - بصره 

به کجا رسید؟
مدیرعامــل راه آهــن جمهوری 
اســلامی ایــران گفت: پــروژه 
ریلی شلمچه-بصره که بیش از 
 ۴۰سال بود منتظر آغازش بودیم، 
 به صــورت عملیاتــی و واقعی 
آغاز شــد و اکنون نیز با سرعت 

خوبی در حال پیشرفت است.

عکس خبر

 وزیر نفت:

بدون افزایش قیمت بنزین، 
تعادل در تراز تولید و مصرف 

را فراهم می کنیم
وزیر نفت گفــت: راهکارهای غیرقیمتی که به 
بخشی فراتر از وزارت نفت یعنی در همکاری 
با دیگر ســازمان ها و وزارتخانه ها بازمی گردد، 
در دســتور کار خواهد بود تا بــدون افزایش 
قیمت بنزین امکان ایجاد تعادل در تراز تولید 
و مصرف فراهم شــود. به گــزارش »ایمنا«، 
محسن پاک نژاد در نخستین روز کاری خود 
درباره برنامه کوتاه مدت وزارت نفت برای رفع 
چالش ناترازی انرژی ازجمله مدیریت مصرف 
گاز اظهار کرد: بنده به طور دقیــق راهکارهای 
عملیاتــی را برای رفــع این چالــش در ذیل 
ســرفصل های برنامه به نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و کمیســیون تخصصی ارائه 
کرده ام، البته این موضوع به معنای آن نیست 
که امکان رفــع کامل ناتــرازی در کوتاه مدت 
وجود داشــته باشــد اما این امــکان فراهم 
می شــود که ناترازی تا حدودی تعدیل شود. 
وی با اشاره به اقدام ارزشمند دولت سیزدهم 
در حوزه دیپلماســی انرژی برای واردات گاز 
از ترکمنســتان در قالب ســوآپ گاز افزود: از 
آنجا که بخشــی از ایــن گاز در داخل مصرف 
می شود، ازاین رو به رفع ناترازی گاز هم کمک 
می کند. هم اکنون هرگــز راهکارهای قیمتی 
برای رفع ناترازی بنزین مدنظر نیســت. وزیر 
نفت ادامه داد: راهکارهای غیــر قیمتی رفع 
ناترازی بنزین نیز به بخشــی فراتــر از وزارت 
نفت یعنی در همکاری با دیگر ســازمان ها و 
وزارتخانه ها بازمی گــردد؛ راهکارهایی مانند 
استفاده از خودروهای کم مصرف یا خودروهای 
برقی و مواردی از این قبیل که در دســتور کار 
خواهد بود تا بدون افزایش قیمت بنزین امکان 
ایجاد تعادل در تراز تولید و مصرف فراهم شود. 
پاک نژاد درباره جذب سرمایه در صنعت نفت 
بیان کرد: الگوی رابطه مالی دولت و شــرکت 
ملی نفت ایران که سال هاســت تعریف شده 
است نیاز به بازنگری دارد. سازوکار ۱۴.۵ درصد 
کنونی به نحوی است که شاید بخش جاری 

صنعت نفت را نیز به زحمت پوشش دهد.

عکس: ایسنا
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 نگاهی به معماری مسجد حاجی عبدالغفار و معماری مغفول مانده اش؛

این بار درباره طراحی بنا حرف می زنیم!

»زمانی که از معماری ایرانی صحبت می کنیم عموم فقط تزیینات 
و آمودهای معماری از جمله کاشیکاری، گچکاری و غیره را مورد 
توجه قــرار می دهند و طراحی معمــاری کمتر مورد توجه قــرار می گیرد. هرچند 
تزیینات نیز جزئی از معماری اســت، اما اصل معماری همان طراحی بنا است و 
اینکه بناهای دوره قاجار ازجمله مسجد حاجی عبدالغفار که کمتر مورد توجه قرار 
گرفتــه، به دلیل نداشــتن تزیینــات آنچنانی از قبیــل کاشــیکاری رنگارنگ و 

کاربندی های متنوع است.«
این را محســن بهزاد می گوید. بهزاد که نسل اندرنسلِ او حداقل تا زمان صفویه از 
معماران و ســازندگان و ایجادکنندگان بناهای تاریخی ایران و خصوصاً اصفهان 
بوده اند، گفت: مســجد حاجی عبدالغفار در زمین با ۱۷ ضلع و ابعاد بیشــترین 
طول ۱۴ متر و کمترین طول ۲۰ ســانتی متر و بیشــترین قطــر ۲۶ متر و زوایای 
مختلف به مســاحت حدود ۲۴۰ مترمربع ســاخته شده است. شــکل بیرونی 
مسجد با خطوط کناره معبر منطبق است و مبتنی بر اصل مجاورت و نیز منطبق با 
نظم حاکم بر این بافت در کنار پلاک های دیگر قرارگرفته اســت. ساختار کلی بنا 
به صورت مسجد با الگوی فقط شبستان سرپوشیده ستوندار و فاقد عناصر دیگر 
و فضای باز است و مانند بسیاری از شبستان های مساجد اصفهان در زمان قاجار 
و با بهره گرفتن از معماری شبستان های ستوندار مساجد دوره های قبل از قبیل 
مسجد جامع عباسی طراحی و ساخته شده است. شبستان ها یادآور آپاداناها یا 
تالارهای ستون دار دوره های ماد و هخامنشی است. فضاهای سرپوشیده و دارای 
ستون های یک شکل و موازی و در مساجد جایی است که در آنجا نماز می خوانند. 
معمار و سازنده آن، همچنین تاریخ و ســاخت بنا بر ما معلوم نیست، زیرا اغلب 

بناهای قاجاری ازجمله این مسجد برخلاف دوره های قبل فاقد کتیبه است.
او اضافه کرد: اما معمار ناشناس دوره قاجار چنان به طرز ماهرانه ای این شبستان را 
طراحی کرده و ساخته است که استفاده کنندگان و مراجعان، متوجه ابعاد و ضلع ها 
و زوایای مختلف زمین نمی شوند و با طراحی ستون های متعدد و منظم و تقسیم 
فضا به محوطه های کوچک، امکان ادراک کل فضا در این شبســتان و احساس 
غیرمنظم بودنِ عرصه آن وجود ندارد، به نحوی این مسئله را پنهان کرده و به قول 
معماران قدیمی )کار را گونیا کرده(؛ البته شــگرد این طراحی بر این نحو بوده که 
با ایجاد دو زمینه مربع شــکل اصلی که هر کدام دارای چهار ستون سنگی بوده و 
ایجاد یک چشمه طاق ذوزنقه ای شکل پالنگه طاق های مشترک آن دو را به صورت 
غیرمحسوس به هم متصل کرده و براســاس این دو زمینه بقیه ضلع ها که همان 
چشمه طاق های مجاور هستند را به صورت گونیا در آورده است و کم و کسری های 
اضلاع زمینه یا همان قناسی ها را در لنگه طاق های جانبی خرد کرده است، به نحوی 

که اغلب لنگه طاق های کناری دارای ابعاد مختلف و متفاوت است.
بهزاد که دانش آموخته رشته های مهندســی عمران آب و محیط زیست، عمران 

ساختمان و مهندسی معماری در مقطع کارشناسی ارشد است، بیان کرد: ساختار 
ایستایی مسجد علاوه بر این ۸ ستون ســنگی بر جرزهای آجری جانبی استوار 
اســت که این جرزها به صورت پیش آمدگــی یا لغاز از دیوارهــای جانبی بوده و 
به صورت مجزا و بریده از آن ایجاد شــده و همگی در امتداد ســتون های سنگی 
هستند؛ به نحوی که می توان گفت مبنای طراحی مسجد بر اساس این ۸ ستون 

است.
او افزود: بیشتر ســنگ های به کاررفته در بناهای تاریخی اصفهان اعم از سازه و 
تزیینات و سنگاب ها از این نوع سنگ )لاشــتر( هستند؛ زیرا اول اینکه مقاومت 
این سنگ بسیار زیاد بوده دوم معدن آن نزدیک اصفهان بوده و حمل آن به شهر 
اصفهان آسان تر از معادن دیگر بوده است. ســوم آنکه سنگ بسیار زیبایی است 
و تیشه خور خوبی دارد و کمتر رگه در آن مشاهده می شود و برای ساب نیز بسیار 
جالب است. اخیراً این سنگ به کشورهای مختلف جهان صادر می شود و باخبر 
شدم که حتی به صورت خام به کشور چین صادر می شود و در آن کشور بر روی آن 

کار شده و به دیگر کشورها فروخته می شود.
این پژوهشــگر معماری ایرانی با اشــاره به ستون های این مســجد گفت: کلیه 
اتصالات ستون ها در این مسجد از قبیل پایه- قلمه )میان ستون( و سرستون ها 
مرکز به مرکز است. اســتفاده از ســتون های ســنگی در معماری ایرانی سابقۀ 
چندهزارساله دارد، اما در معماری سبک اصفهانی حذف جرزهای حجیم سنگی، 

خشتی، آجری و استفاده از ستون های کم عرض ســنگی )لاغر( بیشتر از زمان 
صفویه به بعد مرسوم بوده که در معماری زمان قاجار بیشتر قابل مشاهده است.

بهزاد همچنین توضیح داد: به کار بردن ستون های سنگی و شاقول کردن و بارگیری 
آنها کار بسیار دشوار و تخصصی بود. از این نظر برخی از ستون های سنگی در بناهای 
تاریخی ناخواسته در زمان اجرا از حالت شــاقولی خارج شده و کمی در حد چند 
سانتی متر انحراف دارد، و این موضوع نیز در ۲ عدد ستون های این مسجد به خوبی 
قابل رؤیت است و هیچ ربطی به نشست پی یا فنداسیون و جرزها ندارد و متأسفانه 
دیده و شنیده ام که افراد غیرمتخصص و کم تجربه به اشتباه این انحراف جزیی 
ستون ها از حالت شاقولی را به نشست پی و حتی فرونشست های دشت ها مربوط 

می دانند، درصورتی که هیچ ربطی به این موضوع ندارد.
این بنازاده و معمارزاده اصفهانی توضیح داد: بر روی سرستون ها با پیش گذاشتن 
رج آجرها به عرض حدود ۵ سانتی متر زمینه ایجاد لنگه طاق ها )یا تویزه یا چفد 
باربر( که از نوع هره )ایلامی یا رومی( و قوس از نوع نیزه دار مربع پاتوپا یا نیزه ای 
و نیم دایره است را مهیا ســاخته است که بر روی سرســتون های سنگی معمار 
جهت حل مشــکل رانش از تیر چوبی افقی )یکی از عناصر کششــی( استفاده 
کرده که این روش از اوایل دوره قاجار در معماری ایرانی رایج می شــود و راه حل 
مناسبی جهت کاستن فشــار نیروهای افقی یا رانش است. البته در صورتی این 
راه حل جوابگو اســت که تیرهای چوبی افقی حتماً در پای کار گیر داشته باشند و 

استادان این مســئله را با اتصال فاق و زبانه )گوم و زبانه( در دو محور عمود برهم 
حل می کردند. در بعضی از پاتاق های کناری یا گوشــه ها تیرها را با اتصالات دیگر 
چوبی در داخل و پشت لنگه ها )چفدها یا تویزه ها( گیردار می کردند. بهزاد بیان کرد: 
در دوران اواخر قاجار اســتادانی که جرأتِ زدن سقف های تخت را داشتند خیلی 
زود معروف می شده  و نام آنها ســر زبان ها می افتاده است. آن هم خفته راسته 
که واقعاً بسیار از طاق تخت رگ قلمی سخت تر است. ازجمله اساتید معروف آن 
دوران در اصفهان به ترتیب زمان مرحومان استاد اسماعیل محبی زاده)پدربزرگ 
 پدرم(، اســتاد حســن فرزند اســتاد حاجی معروف به حسن اســتاد حاجی 
)دایی مادربزرگم(، اســتاد حســین پوده ای، اســتاد علی حاج جعفر)زاغ( یا 
بدیع الصنایع را می توان نام برد که آثار ارزشمندی از خود به جای گذاشته اند و شاید 

پوشاندن سقف های این مسجد نیز کار یکی از این اساتید باشد.
او در توضیحِ این موضوع که بانی و ســازنده مســجد حاجی عبدالغفار چه کسی 
است، گفت: در هیچ جای این مسجد کتیبه ای مبنی بر نام مسجد و بانی و سازنده 
آن وجود ندارد و تنها نام مسجد با عنوان حاجی عبدالغفار بر روی دری که در زمان 
معاصر برای مسجد ساخته شده وجود دارد نام بانی آن نیز حاج سید اصغر موسوی 
زاهد نیز نام برده شده است. غیر از این بر روی چهار عدد زیلویی که در کف مسجد 
زیر فرش ها پهن است نام مســجد حاجی عبدالغفار شیرازی سینه پایینی بافته 
شده، اما نام مسجد که به نام بانی آن است توســط مردم، نسل به نسل تاکنون 

زنده نگه داشته شده است.
این پژوهشگر معماری ایرانی با ابراز تأســف از اینکه هنوز این اثر ارزشمند توسط 
میراث فرهنگی اصفهان به ثبت آثار تاریخی ایران نرسیده و پرونده ای نیز به شماره 
۴-۲۱۶ بدون محتویات در اداره اوقاف و امور خیریه استان اصفهان وجود دارد که 
باتوجه به عدم وجود وقف نامه باید از طریق خــود اظهاری معتمدین محله در آن 
اداره نیز به ثبت برسد تا شاید مورد حمایت این دو نهاد و سازمان قرار گیرد، گفت: 
در ارزیابی و شــناخت آثار از لحاظ معماری و بیان آن کمتر کارشده و شاید بتوان 
گفت اول راه هستیم، هرچند از نظر تئوری همه چیز روبه ویرانی است و این ویرانی 
خود دو نوع اســت؛ یکی فیزیکی و دیگری معنوی، که ما می توانیم با بررســی و 
بیان معماریِ آثار باقیمانده از گذشته با مرمت های اصولی، سرعت تخریب های 
فیزیکی را بگیریم و نیز از ســرعت تخریب معنوی بکاهیم که ناشی از فراموشی 
فرهنگ و تاریخ گذشته اســت. همچنین در ارزیابی این آثار باقیمانده بیشترین 
نگاه معطوف به اثر است و کمتر به خالق اثر عنایت شده است. در واقع شخصیت 
شناسی معماران سنتی مجهول مانده است. در فرایند آموزش معماری دانشگاهی، 
ساخته شدن شخصیت معمار و پرورش او جایگاهی ندارد و این بر عکس آموزش 
معماری سنتی ایرانی است که در آن آموزش ســینه به سینه و با آموزش مسائل 

علمی عملی و اخلاقی همراه بوده است.

مساجد به عنوان جلوه ای از کانون یکتاپرستی، باید از زیبایی های مادی و معنوی 
برخوردار باشد و بر این اساس هنرهای بدیع وابســته به معماری از قرون اولیه 
اسلام آغاز شد و در ادوار اسلامی به تحقق کامل رســید و رشد کرد، همچنین در 
مقیاسی وسیع و در شــاخه های متعدد، موجب به وجود آمدن هنرهای قدسی 

مساجد شده است.
به گزارش »ایمنا«، مســاجد، خانه های خدا روی زمین هستند که وقتی صدای 
اذان از آن به گوش می رسد، هر دلی دگرگون می شود؛ مساجد به عنوان سنگری 
برای دل های مؤمنان و پاســدار ارزش های اســلامی، فقط محلی برای عبادت 
نیستند، بلکه نقطه ای برای تزکیه نفس و آگاهی بخشی به حساب می آیند؛ هر 
یک از عناصر مسجد، بر تصویری از عالم ربانی و روضه رضوان اشاره دارد و حقایق 

متعالی را نمایان می سازد.
گنبد، به عنوان بالاترین نقطه مســجد، همه مراتب وجود را در عالم هســتی با 
پروردگار یکتا، مرتبط می کند که رنگ سبز آن، سمبل اسلام و نفس مطمئنه است؛ 
گویی مناره، جایگاهی است که خداوند، کلام خود را در قالب اذان، از آنجا به گوش 
مردمان می رساند؛ درســت همان گونه که قرآن، انســان را به سوی خداپرستی 
رهنمون می کند؛ دیوارهای مسجد، با ساحت مبارکشان، زمینه عروج انسان را به 
سوی عالم بالا میسر می سازد و تزئینات داخلی همچون گچ بری، کاشی کاری و 

مقرنس کاری، با نقوش پایان ناپذیر اسلیمی و هندسی، عالم بی انتها و جاودانی 
ملکوت را به یاد انسان می آورد؛ معماری ایرانی اسلامی مساجد، از موضوعاتی بوده 
که همیشه مورد توجه قرار گرفته است و هربار درباره آن بخوانیم، نکته جدیدی 
می آموزیم؛ مریم قاســمی ســیچانی، عضو هیئت علمی دانشگاه و کارشناس 
حوزه معماری در این باره گفت و گویی با »ایمنا« داشــته که گزیده هایی از آن را 

می خوانید:
 وقتی اسلام ظهور پیدا کرد، اعراب چیزی تحت عنوان معماری نداشتند و بیشتر 
بادیه نشین و ساکن چادرهایشان بودند؛ اسلام با ورود به سرزمین های دیگر از 
معماری آنها بهره مند می شود و در نتیجه، معماری مساجد، بر مبنای سنت بومی 
ساخت وساز هر منطقه به همراه شرایطی که اسلام برای مسجد مشخص می کند 
از جمله اینکه زمین آن غصبی نباشد، انجام می شود؛ نخستین مسجد مسلمانان، 
مسجدالنبی )ص( در مدینه بود که با حداقل مصالح، تکنولوژی و هزینه ساخته 
می شود و فضایی شبیه به حیاط و یک فضای سرپوشیده ستون دار را دارد، در واقع 
ساخت مســاجد دیگر با الگوی این مســجد که به اصطلاح شبستانی نامیده 

می شود در جهان اسلام گسترش پیدا می کند.
در آن زمان ایران صاحب یکی از قوی ترین ســبک های معماری جهان یعنی 
معماری ساسانی بوده و به واسطه حکومت قدرتمندی که پشت آن قرار داشته، 

بناهایی همچون ایوان مدائن، آتشکده فیروزآباد و کاخ سروستان در آن ساخته 
شــده اند؛ با ورود اســلام به ایران و وجود هنرهایی همچون آجرکاری، گچ بری، 
طلاکاری و نقره کاری با مساجد عجین می شود؛ در دوره اموی و عباسیان، معماری 
دچار افول زیادی شد و بناهای شاخصی همچون مسجد جامع اموی که با روح 
اسلام نیز آنچنان تناسب ندارند در نقاطی همچون بغداد و دمشق که پایتخت بودند 
ساخته می شدند و حالت شبســتانی دارند که نمونه فاخر آن، مسجد جامع یزد 
است که از الگوی مسجد پیامبر )ص( در آن استفاده شده و یک فضای شبستانی 

و سرپوشیده به همراه فضایی باز دارد.
وقتی نخستین حکومت های ملی مذهبی همچون صفاریان در ایران شکل 
می گیرند، تلاش می کنند که روح ایرانی را در فضــای حاکم وارد کنند و علاوه بر 
احیای زبان فارسی، آداب رسوم ایرانی را نیز زنده کنند؛ آنها در بخارا، مقبره ای به نام 
امیراسماعیل سامانی بنا کرده و در آن گنبدخانه های ساسانی را احیا می کنند؛ در 
دوره آل بویه نیز هنر آجرکاری بسیار ظریفی به وجود می آید که با تلفیق با گچ بری 

و زرق و برق هنر ایرانی، تزیینات نابی را به وجود می آورد.
در دوره سلجوقی، مســجد ایرانی زاده می شود و آنچه به عنوان مسجد ایرانی 
اسلامی در جهان می شناسیم که دارای حیاط مرکزی، چهار ایوانه و گنبدخانه دار 
است، متعلق به این دوره است؛ در واقع بناهایی همچون مسجد جامع اصفهان با 

تغییر ساختار قبلی مسجد زاده می شود و تولد مسجد ایرانی اسلامی در مسجد 
جامع اصفهان است و بعد از آن این سنت در مسجد جامع زواره و اردستان ادامه 
پیدا می کند و افرادی همچون پروفسور آرتور آپهم پوپ، آمریکایی ایران شناس که 
مقبره اش در نزدیکی پل خواجو است و کتاب ســیری در هنر و معماری ایران را 
نوشته است، می گوید که اوج مسجدسازی ایرانی از دوره سلجوقی و از مسجد 
جامع اصفهان متولد شــده و در دوران صفویه در مســجد جامع عباسی به اوج 

می رسد، طوری که مسجد امام)ره( را باشکوه ترین مسجد دنیا معرفی می کند.
اگر بخواهیم ۱۰ مسجد مهم جهان را نام ببریم، سه مورد آن در اصفهان است و 
مسجد جامع اصفهان که ثبت جهانی شده به عنوان موزه هنر و معماری ایران بعد 
از اسلام، یکی از آنهاست، در واقع اگر بخواهیم تخت جمشید را یکی از شاهکارهای 
معماری پیش از اسلام حساب کنیم، همان اهمیت را مسجد جامع اصفهان در 
پس از اسلام دارد؛ مسجد دیگر، شیخ لطف ا... است که بسیاری از کتبی که درباره 
معماری جهان اسلام نوشته شده، آن را نگین معماری جهان اسلام می دانند، زیرا 
فاخرترین مسجد از منظر تزئینات اســت؛ نورپردازی این مسجد نیز با مفاهیم 
اســلامی همراه اســت و از آیاتی که با موضوع نور ارتباط دارند، مرتبط است که 
متناسب با حجم نور پردازش شده است؛ مسجد جامع عباسی نیز از بی نظیرترین 
مساجدی است که می توان نام برد که هر دو مسجد ذکر شده، ثبت جهانی هستند.

مساجد اصفهان، نگین درخشان معماری جهان اسلام

شنبه  ۳ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۹ صفر ۱۴۴۶ / ۲۴ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۲

مفاد آراء
6/5 آگهي موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آيين نامه اجرايي قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشــند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302253000170 مورخ 1403/04/31  آقای محمد علی 
محمدی خشوئی فرزند شاه کرم  نسبت به ششدانگ يکبابخانه به مساحت 221/08  متر 
مربع قسمتی از پلاک 262- واقع در خشوئيه باغبادران بخش 9 ثبت اصفهان خريداری 

شده با واسطه از مالک رسمی بخشعلی صادقيان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/03
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/18

م الف: 1766935 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
تحدید حدود اختصاصی

6/6 شــماره نامه : 140385602024005426-1403/05/27 چــون تحديد حدود 
ششــدانگ  زمين و ســاختمان متصله پلاک شــماره 2773/1 باقيمانــده که پس از 
استانداردسازی  به پلاک 2773/42 تبديل شده است واقع در بخش 5 ثبت اصفهان که 
طبق سوابق و پرونده ثبتی به نام علی علی اکبر سيچانی فرزند عباس و غيره در جريان 
ثبت اســت و عمليات تحديد حدود قانوناً به عمل نيامده اينک بنا به دستور قسمت اخير 

ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحديد حدود پلاک مرقوم در روز دوشــنبه 
مورخ 1403/6/26 ساعت 9 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا به موجب اين 
آگهی به کليه مجاورين اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در اين آگهی در محل 
حضور يابند و اعتراضات مالکين يا مجاورين مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم 
 صورت مجلس تحديدی تا 30 روز پذيرفته خواهد شــد. تاريخ انتشار: 1403/06/03 

م الف: 1773229 شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
تحدید حدود اختصاصی

6/7 شــماره نامه : 140385602024005583-1403/05/30 چــون تحديد حدود 
ششــدانگ يک درب باغ محصور بدون درج اعيانی با کاربری کشــاورزی به مساحت 
545/23 متــر مربع به شــماره پلاک ثبتــی 813 فرعی از 4786 اصلــی مفروزی از 
4786 اصلی  واقع در بخش 5 ثبت اصفهــان که طبق پرونده ثبتی بــه نام رضا مليح 
پور فرزند رحيم در جريان ثبت اســت و به علــت عدم حضور متقاضــی ثبت به عمل 
نيامده اينک بنا به دســتور قســمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده 
تحديد حدود پــلاک مرقوم در روز دوشــنبه مــورخ 1403/06/26 ســاعت 9 صبح 
در محل شــروع و به عمل خواهــد آمد، لذا به موجــب اين آگهی به کليــه مجاورين 
اخطار مــی گردد که در روز و ســاعت مقــرر در اين آگهــی در محل حضــور يابند و 
اعتراضات مالکيــن يا مجاورين مطابق مــاده 20 قانون ثبت از تاريــخ تنظيم صورت 
مجلس تحديدی تــا 30 روز پذيرفته خواهد شــد و طبق تبصره 2 مــاده واحده قانون 
تعيين تکليف پرونده هــای معترضی ثبــت معترضين ظرف مدت يک مــاه از تاريخ 
تســليم اعتراض به اين اداره با تقديم دادخواســت به مرجع ذيصــلاح قضائی گواهی 
 تقديم دادخواســت را اخذ و به اين اداره تســليم نماييد. تاريخ انتشــار: 1403/06/03

 م الف: 1774737 شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
تحدید حدود اختصاصی

6/8 شــماره نامه : 140385602024005580-1403/05/30 چــون تحديد حدود 
ششــدانگ يک درب باغ محصور بدون درج اعيانی با کاربری کشــاورزی به مساحت 
232/12 متــر مربع به شــماره پلاک ثبتــی 814 فرعی از 4786 اصلــی مفروزی از 

4786 اصلی  واقع در بخش 5 ثبــت اصفهان که طبق پرونده ثبتــی به نام محمدرضا 
نيکزاد اصفهان فرزند يوســف در جريان ثبت اســت و به علت عــدم حضور متقاضی 
ثبت به عمل نيامده اينک بنا به دســتور قســمت اخيــر ماده 15 قانــون ثبت و طبق 
تقاضای نامبرده تحديــد حدود پلاک مرقوم در روز دوشــنبه مــورخ 1403/06/26 
ســاعت 9 صبح در محل شــروع و به عمل خواهد آمد، لذا به موجب اين آگهی به کليه 
مجاورين اخطار می گردد که در روز و ســاعت مقرر در اين آگهی در محل حضور يابند 
و اعتراضات مالکين يــا مجاورين مطابق ماده 20 قانون ثبــت از تاريخ تنظيم صورت 
مجلس تحديدی تــا 30 روز پذيرفته خواهد شــد و طبق تبصره 2 مــاده واحده قانون 
تعيين تکليف پرونده هــای معترضی ثبــت معترضين ظرف مدت يک مــاه از تاريخ 
تســليم اعتراض به اين اداره با تقديم دادخواســت به مرجع ذيصــلاح قضائی گواهی 
 تقديم دادخواســت را اخذ و به اين اداره تســليم نماييد.تاريخ انتشــار: 1403/06/03 

 م الف: 1774742  شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
تحدید حدود اختصاصي

6/9 شــماره نامه : 140385602025007026-1403/06/01 چــون تحديد حدود 
ششدانگ يک قطعه زمين پلاک شماره 230 فرعي از 27 اصلی  واقع در بخش 14 ثبت 
اصفهان که طبق پرونــده ثبتي به نام محمد علی دخانــی فرزند اکبر به ش.ش 1949 
اصفهان  در جريان ثبت است و با توجه به اينکه تحديد حدود اوليه پلاک تاکنون بعمل 
نيامده است اينک بنا به دستور ماده 15 قانون ثبت تقاضاي نامبرده تحديد حدود ملک 
مرقوم در تاريخ 1403/6/27 روز ســه شنبه ســاعت 9 صبح در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد، لذا به موجب اين آگهي به کليه مالکيــن و مجاورين اخطار مي گردد که در 
روز و ساعت مقرر در محل حضور يابند. اعتراضات مجاورين و صاحبان املاک مطابق 
ماده 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم صورتمجلس تحديد تا ســی روز پذيرفته خواهد شد  
و طبق ماده 86 آئين نامه قانون ثبت معترض بايد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم 
اعتراض به اين اداره با تقديم دادخواست به مراجع ذيصلاح قضايي اقدام  و گواهی طرح 
دعوی خود را به اين منطقه ثبتی ارائه نمايد در غير اينصورت متقاضی ثبت و يا نماينده 
قانونی وی می تواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقديم دادخواســت را اخذ 

و به اين منطقه تسليم نمايد سپس اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عمليات ثبتی را با 
 رعايت مقررات ادامه خواهد داد.  تاريخ انتشــار: 1403/06/03 م الف: 1776215 

 ابوالفضل شهرياري نائيني مدير واحد ثبتي حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/10 شماره نامه: 140385602024005500- 1403/05/28 نظر به اينکه ششدانگ 
پلاک 9 فرعی از 3200 اصلی  واقع در بخش 5 اصفهان به شــماره صفحه 462 دفتر 
581 املاک به شماره ثبت 106553 و  شــماره چاپی سند دفترچه ای 840532  به نام 
آقای تيمور عباســی سابقه ثبت و صدور ســند مالکيت دارد ســپس به موجب گواهی 
انحصار وراثت شماره 5085 مورخ 1393/10/06 شعبه دهم ) حصر وراثت( شورای حل 
اختلاف اصفهان فوت نموده و ورثه حين الفوتش عبارتند از ماه بيگم اسکندری تشنيزی 
)زوجه( و معصومه عباسی )دختر( و ميترا عباســی )دختر( و الهه عباسی)دختر( و مريم 
عباسی )دختر( و اعظم عباسی )دختر( و اکرم عباســی )دختر( عليرضا عباسی )پسر( و 
مجيد عباسی )پسر( می باشند خانمها معصومه عباســی و مريم عباسی و الهه عباسی 
و اکرم عباسی و خانم اعظم عباســی اصالتا و وکالتا از طرف خانم ميترا عباسی  با ارائه 
درخواســت 1403/5491 مورخ 1403/4/27 به انضمام دو برگ استشهاديه محلی که 
امضا شهود آن ذيل شماره يکتای 140302155858000183 رمز تصديق 563672  
مورخ 1403/05/28 به گواهی دفترخانه اسناد رسمی 95  اصفهان رسيده است مدعی 
اند که ســند مالکيت به علت نامعلوم مفقود و درخواســت صدور المثنی سند مالکيت را 
نموده اند  لذا مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت 
در يک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا 
وجود سند مالکيت مذکور نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز 
اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا ســند معامله به اين اداره تسليم و 
رسيد اخذ نمائيد تا مراتب صورت مجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد 
گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت اعتراض اصل سند 
مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد 

شد. م الف: 1775556 شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان



یک منطقه حفاظت شده و سرگردانی در مجادلات مدیریتی 

دغدغه »دنا«

منطقه حفاظت شده دنا که از ذخایر ملی کشورمان و متعلق به 
تمامی ایرانیان است، کم وبیش یک ماهی می شود که بحث 
مدیریتی آن مورد توجه قرار گرفته است. مدیریت این زیستگاه طبیعی همواره 
زیرنظر سازمان حفاظت  محیط زیست اســتان کهگیلویه و بویراحمد بوده، اما 
به تازگی تقســیم بندی مدیریت دنا به دو بخش شمالی و جنوبی مطرح شده 
است. ماجرا از آنجا آغاز شد که در اردیبهشــت ماه امسال و در سی و  هشتمین 
جلسه شورای عالی حفاظت محیط زیســت در دولت سیزدهم، براساس یک 
مصوبه مقرر شد مدیریت منطقه شمالی دنا که جزو تقسیمات کشوری اصفهان 
است، به این اســتان واگذار شود. براســاس همین مصوبه، سازمان حفاظت 
محیط زیست استان اصفهان تأکید دارد که دنای شمالی در قلمرو سیاسی این 
استان اســت و بنابراین باید مدیریت آن نیز به اصفهان واگذار شود. طرح این 
مســئله به واکنش های متفاوتی در بین فعالان و کنشــگران محیط زیستی، 
مسئولان دو استان و کاربران شبکه های اجتماعی منجر شده و اخیراً اعتراضات 
مردمی نیز در استان کهگیلویه و بویراحمد شکل گرفته است. این روزها مخالفان 
و موافقان مدیریت یکپارچه دنا سعی در تبیین دیدگاه های خود دارند. در گزارش 
پیش رو، با محمد درویش، فعال و پژوهشــگر محیط زیســت که از مخالفان 
تقسیم مدیریت دنا است، همچنین با رضا رضایی، رئیس  اداره محیط زیست 
شهرســتان ســمیرم در موضع دفاع از این واگذاری گفت وگو شده که در ادامه 

می خوانید. 
محمد درویش، فعال محیط زیست، در گفت وگو با »ایسنا« بیان کرد: منطقه دنا 
یکی از مناطق راهبردی ایران در زاگرس است. یکی از کوهستان های بسیار مهم 
ایران  محسوب می شود که بیش از ۴۰۰۰ متر ارتفاع دارد و منبع تولید آب شیرین 
دائم است. این منطقه مرتفع که می تواند ۹۳ رودخانه ایران را پدید آورد، فقط 
۱۷ هزار و ۶۰۰ هکتار وسعت دارد. این ۱۷ هزار و ۶۰۰ هکتار، حدود یک ده هزارم 
خاک ایران است که ارزش راهبردی بسیاری دارد. وی ادامه داد: قله دنا یکی از 
ارزش های راهبردی منحصربه فرد ایران است که باعث تداوم تمدنی ۵۰۰۰ ساله 
ایران می شــود. در دنا یک پارک ملی و یک منطقه حفاظت شده هم داریم که 
مدیریت آن به عهده استان کهگیلویه و بویراحمد بوده و مسبوق به سابقه است.

عضو هیئت علمی مؤسسه تحقیقات جنگل ها و مراتع کشور بیان کرد: بخشی از 
منطقه حفاظت شده خاییز هم در محدوده استان خوزستان است، ولی کهگیلویه 
و بویراحمد آن را مدیریت می کند. منطقه حفاظت شــده میانکاله نیز میان دو 
استان گلستان و مازندران است. در اینجا هم فقط مازندران اداره آن را در دست 
دارد. پارک ملی گلستان نیز بین استان های خراسان شمالی و گلستان است، 
اما فقط استان اخیر آن را مدیریت می کند. دلیل هم دارد، چون ما باید به سمت 

مدیریت یکپارچه گام برداریم تا از پیدایی بسیاری از خلل ها جلوگیری کنیم.
او با تأکید بر اینکه مدیریت یکپارچه امری پذیرفته شــده است، تصریح کرد: 
حفاظت یکپارچه این محیط ها در ایران و دنیا سابقه دارد. در مسئله دنا هم اگر 
واقعاً درباره کیفیت مدیریت منطقه نگرانی ای وجود دارد، باید سازمان حفاظت  
محیط زیست کمک کند تا شــیوه های مدیریتی آن ارتقا یابد. باید تکنولوژی و 
ســخت افزار و نرم افزارهای لازم را در اختیار همکاران ما در اســتان کهگیلویه و 

بویراحمد قرار دهند.
درویش تأکید کرد: نباید این طور گفته شود که اگر کهگیلویه و بویراحمد هزینه 

و بودجه اش را ندارد، ما اداره بخشــی از دنا را به اصفهان می دهیم! این بدعت 
است. چنین اقدامی سبب تضعیف روحیه بخشــی از همکاران ما در سازمان 
محیط زیست می شود؛ گویی خواسته یا ناخواسته باید بپذیرند که وقتی مسئله 
را نمی توانند حل کنند، بیایند و صورت مســئله را حذف کنند! این اقدام بسیار 

اشتباه است.
این فعال محیط زیســت با تأمل در اینکه دوپارچه کــردن مدیریت دنا اقدامی 
نادرســت اســت، ادامه داد: چنین مدیریتی در هیچ گونه پارک ملی و منطقه 
حفاظت شده ای پذیرفتنی نیســت و مدیریت پارک ملی دنا همچنان به عهده 

کهگیلویه و بویراحمد است.
عضو هیئت علمی مؤسســه تحقیقات جنگل ها و مراتع بیان کرد: در مصوبه ای 
که شورای عالی محیط زیســت در اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ تصویب کرده است، دو 
بند مهم وجود دارد؛ براساس یکی از بندها باید بخشــی از منطقه که در قلمرو 
سیاسی استان اصفهان است و »شکار ممنوع« به شمار می آید، در جوار منطقه 
حفاظت شــده دنا ارتقا پیدا کند. با این اقدام، حفاظت به طور قوی تری محقق 
می شود و کسی هم با آن مشکلی ندارد. از دوستان اصفهان هم باید بابت این 
ارتقا تشکر کرد. درویش تأکید کرد مشکل از بند دوم شروع می شود و توضیح 
داد: در بند دوم گفته شــده که بخشی از منطقه حفاظت شــده دنا که در قلمرو 
سیاسی استان اصفهان است، مدیریتش از استان کهگیلویه و بویراحمد گرفته 
شود و در اختیار اصفهان قرار بگیرد. بند دوم، این بدعت را ایجاد می کند که هر 
استانی باید خودش منطقه حفاظت شده اش را اداره کند. بنابراین، خوزستان 
هم همین ادعا را درباره خاییز خواهد کرد. گلســتان هم همین حرف را راجع به 
میانکاله خواهد زد. خراسان شمالی هم مدیریت پارک گلستان را درخواست 

خواهد کرد. اصلًا غوغایی به راه خواهد افتاد و اوضاع پیچیده می شود.
این فعال محیط زیست بیان کرد: اگر دوستان اصفهانی به دنبال کیفیت مدیریت 

در منطقه حفاظت شــده دنا هســتند، بیایند و داوطلبانه به همکاران کهگیلویه 
 و بویراحمد کمک کنند تا حفاظت از منطقه به بهترین شــکل آن عملی شــود. 
عضو هیئت علمی مؤسســه تحقیقات جنگل ها و مراتع با نظر به مسئله بحران 
آب در اصفهان تصریح کرد: این مسئله از جایی سئوال برانگیز می شود که استان 
اصفهان دقیقاً مدیریت بخشــی را می خواهد به عهده بگیــرد، که طرح انتقال 
آب هم در آنجاست. اجرای طرح ماندگان و تغییر مسیر رودخانه ماربر هم در 
همین محدوده جریان دارد. یعنی در یک منطقه حفاظت شده می خواهند نظام 
آب شــناختی یک رودخانه را به شــدت تغییر دهند. می خواهند یک شوک به 
طبیعت وارد کنند. دست کم ۲۸۰ میلیون کیلومترمربع آورد رودخانه تغییرمسیر 
خواهد داد. این فعال محیط زیســت کشــورمان در ادامه این گونه تبیین کرد: 
ازمیان رفتن مدیریت یکپارچه دنا قطعاً به آن آســیب می زند. اگر مدیریت به 
دست دوســتان کهگیلویه و بویراحمد باشد، خشک شدن گســترده منطقه را 

می بینند و گزارش می دهند و مطالبات مطرح می شود.
عضو هیئت علمی مؤسسه تحقیقات جنگل ها و مراتع با تأکید بر اینکه مدیریت 
سیاسی استان ها غالباً به مسئله ارتقای محیط زیستی توجه نمی کنند، گفت: 
به طورکلی، دولت ها همواره محیط زیست را حیاط خلوت خود می دانند، بنابراین 

وقتی طرفدار محیط زیست می شوند، نظرها را جلب و سئوال ایجاد می کند.
درویش با ابراز تأســف از این اتفاق تصریح کرد: از سمن ها و فعالان مستقلی 
که تاکنون مطالباتشــان را درخصوص دنا مطرح نکرده اند، انتظارات بیشتری 
دارم. ســکوت و بی تفاوتی معنا ندارد. باید به این موضوع واکنش نشان نداد. 
این جنایتی علیه طبیعت ایران است. اگر حرفی می زنیم در این خصوص قطعاً 
برای کشورمان ایران، برای مردمانش، برای طبیعتش و برای همه زیستمندان 
آن است. هرکســی در هر ســطحی باید موضع جدی بگیرد و نقشی در حفظ 

محیط زیست ایرانمان ایفا کند.

واگذاری مدیریت دنا به درخواســت مســئولان کهگیلویــه و بویراحمد 
بوده است

رضا رضایی، رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سمیرم نیز درباره این 
موضوع اظهار کرد: منطقه »شکار ممنوع« پادنای سمیرم و برخی عرصه های آزاد 
پیرامونی آن با مساحت ۳۵ هزار هکتار از زیستگاه های بسیار باارزشی است که 
ارتباط تنگاتنگی با پارک ملی دنا داشته است. به طوری که انواع حیات وحش 
جانوری بر حسب نیازهای زیستی خود در طول ســال میان پارک ملی و این 
مناطق رفت وآمد دارند. ازاین رو، ارتقای سطح منطقه »شکار ممنوع« پادنا که 
سال های طولانی از حفاظت آن می گذرد، به منطقه حفاظت شده گامی اساسی 

برای حفظ بخشی از زیست بوم زاگرس است. 
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سمیرم افزود: همچنین یکی از 
الزامات و ضرورت های حفاظت پایدار مجموعه پارک ملی و منطقه حفاظت شده 
دنا بوده که در ادوار گذشته هم یکی جزو برنامه های پیش بینی  شده  حفاظتی 
بوده است. اما به دلایل مختلف ازجمله فرایند اخذ مجوزهای بین دستگاهی و 

مسائل مرتبط با مستثنیات محقق نشده بود. 
رضایی گفت: سرانجام با پیگیری های زیاد و همکاری های ارزشمند بین بخشی، 
مجوزهای لازم ازجمله مجوز وزارت صمت و وزارت جهاد کشــاورزی )سازمان 
منابع طبیعی و آبخیزداری( در سی وهشتمین جلســه شورای عالی حفاظت 
محیط زیست در دولت سیزدهم دریافت شــد. در این جلسه که رئیس جمهور 
شهید، سید ابراهیم رئیســی و وزرای مربوطه حضور داشتند، این مهم پس از 
سال ها انتظار به تصویب رســید و قطعاً اقدامی مهم برای توسعه پایدار منطقه 

محسوب می شود.
به گزارش »ایســنا« و به نقل از روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان اصفهان، وی افزود: از ابتدای تأسیس و شکل گیری مجموعه پارک ملی 
و منطقه حفاظت  شده  دنا که مدیریت آن بر عهده استان کهگیلویه و بویراحمد 
بوده است، بخش شمالی این مجموعه که کاملًا در جغرافیای سیاسی و در داخل 
مرز استان اصفهان قرار دارد، کمبودهایی داشت. به علل مختلف ازجمله بعد زیاد 
مسافت، بســته  بودن گردنه بیژن طی فصول طولانی سرد سال، نبود تناسب و 
همسویی موقعیت جغرافیایی منطقه و مدیریت در دو استان و درنتیجه نبود 
احراز مقبولیت اجتماعی، تأمین نشــدن نیروی کافی و زیرساخت های لازم، 
نداشتن پوشش حفاظتی مناسب و غیره سبب شد که بخش شمالی زیست بوم 
ارزشمند دنا با ضعف های حفاظتی جدی روبه رو شــود. دنای شمالی در برابر 
تغییر کاربری ها، دست اندازی ها، شکار غیرمجاز، تصرف اراضی، تخریب بستر 
رودخانه ها، برداشت غیرمجاز منابع طبیعی و آب، چرای بی رویه دام، گردشگری 

بی ضابطه به شدت آسیب پذیر بوده است.
رئیس اداره حفاظت محیط  زیســت شهرستان ســمیرم بیان کرد: بنابراین، 
ساماندهی این وضعیت، پیشگیری از تخریب و دست اندازی و تقویت حفاظت 
از زیست بوم دنا مطالبه عمومی مردم، سمن ها و تأکید و خواسته جدی مراجع 
قضایی و نظارتی از کلیه دستگاه های اجرایی بوده است. سازمان حفاظت محیط 
زیست و اداره کل استان از طرف شورای حفظ حقوق بیت المال استان اصفهان 
مکلف به ارتقای سطح حفاظت پادنا و پیگیری مدیریت بخش شمالی دنا واقع 

در جغرافیای اصفهان شده است.

جامعه

اشتغال بیش از ۳۰۰ مددجوی زندان های استان اصفهان با افتتاح دو کارگاه 
صنعت محور و خوابگاهشان فراهم شد. این مراکز نوبنیاد زیربنایی به وسعت 
۳۰۰۰ مترمربع دارند. این دو کارگاه جدید عبارت اند از طراحی و تولید بردهای 
الکترونیکی در مجتمع ندامتگاهی و تولید میز و صندلی مسافرتی در کارگاه 
کاردرمانی که با همکاری بنیاد تعاون زندانیان استان ایجاد شده اند. این طرح 
با هدف ایجاد شــغل و برقراری درآمد پایدار برای زندانیان اجرا شده است. 
حرفه آموزی مددجویان به منظور اشتغال پس از آزادی، چه برای مردان و چه 

برای زنان، از اهداف مهم آن به شمار می آید.
مجید احســانی، مدیرکل دفتر برنامه ریزی، حرفه آموزی و اشتغال سازمان 
زندان های کشور، در افتتاح این دو کارگاه گفت: قطعاً یکی از راهکارهای مؤثر 
در اصلاح و تربیت زندانیان و بازنگشــتن آنان به زندان آموزش حرفه ایی و 

ایجاد شغل اســت. او ادامه داد: با ارائۀ آموزش های حرفه ای و کاربردی در 
زندان  و ایجاد مشاغل صنعت محور و مولد برای مددجویان، در تلاشیم تا هر 
چه بیشــتر به کاهش جمعیت کیفری کمک کنیم. از ابتدای سال تاکنون نیز 
به همت مدیران کل زندان ها در اســتان ها و بنیاد تعاون زندانیان کشور بیش 
از ۱۰۰۰۰ مترمربع به فضای کارگاه های صنعت محور و خوابگاه های این مراکز 

افزوده شده است.
به گزارش »ایسنا« و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی اداره کل زندان های استان 
اصفهان، مدیرکل دفتر برنامه ریزی، حرفه آموزی و اشتغال سازمان زندان های 
کشــور در ادامه آیین افتتاحیه بیان کرد: امید است براساس چشم اندازمان 
تا پایان ســال، فضاهای کارگاهی را بیش از پیش افزایش دهیم و همسو با 

اولویت دوم سازمانی عمل کنیم.

دستگیری فروشنده 6000 قرص ترامادول در اصفهان
فروشنده ۶۰۰۰ قرص ترامادول و دو کیلوگرم شربت متادون در اصفهان شناسایی و دستگیرشد.

فرمانده انتظامی شهرستان اصفهان گفت: در پی کسب اخباری مبنی بر اینکه فردی در منزل خود اقدام به فروش دارو های مخدر غیر مجاز می کند، بررسی موضوع 
در دستور کار مأموران انتظامی کلانتری ۲۷ این فرماندهی قرار گرفت.

سرهنگ حسین بساطی افزود: مأموران در بازرسی از منزل این متهم ۶۰۰۰ قرص ترامادول و ۲کیلوگرم شربت متادون کشف کردند. وی گفت: در این عملیات یک 
متهم دستگیر و به مرجع قضایی تحویل داده شد.

کشف و جمع آوری انواع سیگار الکترونیکی قاچاق در اصفهان
بیش از ۲۰ میلیارد ریال انواع سیگار الکترونیکی و دخانیات در اصفهان کشف و ضبط شد.

بنابر اعلام روابط عمومی بازرسی و نظارت اصناف استان، کارشناسان اصناف در بازرسی از یک واحد صنفی در اصفهان هزار و ۵۰ دستگاه انواع سیگار الکترونیکی، 
بیش از هزار عدد لوازم سیگار های الکترونیکی و بیش از هزار پاکت تنباکو غیر مجاز و بیش از ۳۵ هزار نخ انواع سیگارت قاچاق و مقداری مشروب و مواد مخدر از 

نوع ماری جوانا را کشف و ضبط کردند. 
کارشناسان ارزش ریالی این محموله این قاچاق را بیش از ۲۰ میلیارد ریال اعلام کردند. پرونده این واحد متخلف به مراجع قضایی ارسال شد.

جانشــین فرمانده انتظامی اســتان اصفهان از انهدام باند ۳ نفره ســرقت 
مسلحانه احشــام که بیش از ۴۵ میلیارد ریال اموال شهروندان را به سرقت 

برده بودند خبرداد.
 به گــزارش »تســنیم«، ســردار محمدرضا هاشــمی فر در ایــن خصوص 
اظهار کرد: در پی وقوع چند فقره ســرقت احشــام در مناطق مختلف استان 
اصفهان رســیدگی به موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس 

آگاهی این فرماندهی قرار گرفت. 
وی افزود: با بررسی های انجام شده مشخص شد باند ۳ نفره ای از سارقان با 
استفاده از خودروهای ۴۰۵ و پارس با پلاک جعلی با حضور در محل نگهداری 
احشام در سطح استان اصفهان ضمن تهدید با سلاح شکاری و بستن دست 

و پای چوپان ها اقدام به سرقت احشام کرده و از محل متواری می شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان ادامه داد: در نهایت کارآگاهان موفق 
شدند اعضای این باند که پس از سرقت مجدد احشام در یکی از استان های 
همجوار قصد ورود به اصفهان را داشــتند شناسایی و در عملیاتی ضربتی هر 

۳ متهم را دستگیر کنند.
وی با اشــاره به اینکه در بازرســی از خودرو متهمان تعداد ۱۳ رأس احشام 
مسروقه به همراه یک قبضه سلاح شــکاری و هفت عدد فشنگ کشف شد، 
خاطر نشان کرد: سارقان پس از انتقال به پلیس آگاهی و در تحقیقات صورت 

گرفته به ۱۱ فقره سرقت احشام اعتراف کردند.
سردار هاشــمی فر ارزش اموال به ســرقت رفته توسط این ســارقان را برابر 
بررسی های انجام شده ۴۵ میلیارد ریال اعلام و گفت تحقیقات در خصوص 

این پرونده کماکان ادامه دارد.

انهدام باند سرقت مسلحانه احشام در اصفهانمهارت آموزی بیش از ۳00 مددجو در زندان های اصفهان آغاز شد

معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: اخذ مجوز برای تمامی کودکستان ها از طریق درگاه ملی مجوزها صورت می گیرد.
وجیه فاضل در گفت و گو با »مهر« با اشاره به روند مجوزدهی کودکستان ها اظهار کرد: برای تأسیس کودکســتان اعم از مراکز فاقد مجوز یا دارای مجوز از سایر 
نهادها و سازمان ها باید از طریق درگاه ملی مجوزها اقدام کنند در غیر این صورت فعالیت آنها غیرمجاز بوده است. وی افزود: از سویی دیگر مربیان کودکستان ها 

می توانند برای تطبیق یا معادل سازی گواهی های آموزشی خود به سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک مراجعه کنند.
معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان کودکستان ها اعم از حقیقی - حقوقی، خانه های بازی، مرکز خلاقیت، و… را از جمله مراکز مجاز 
برای دریافت مجوز دانست و افزود: کلیه مراکز فعال ارائه کننده خدمات تربیتی، آموزشی و مراقبتی شامل مهدهای کودک و مراکز پیش دبستانی و سایر مراکز 

آموزش و تربیت و نگهداری از کودکان برای ادامه فعالیت خود باید فرایند تکمیل پرونده خود را از سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک پیگیری کنند. 
وی یادآور شد: در سال جاری بیش از ۱۹ متقاضی صدور مجوز تأسیس کودکستان با تأیید شــورای برنامه ریزی و نظارت تعلیم و تربیت کودک استان اصفهان 

مجوز دریافت کرد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان از حمایت بیش از ۱۰۰۰ پزشــک از ۱۵۰۰ فرزند یتیم و نیازمند خبر داد. کریم زارع در گفت وگو با »ایمنا« با 
گرامیداشت فرارسیدن سالروز بزرگداشت حکیم فرزانه بوعلی سینا و روز پزشک اظهار کرد: پزشکان همواره در مسیر کاهش آلام و شفای بیماران، فروتنی های 
زیادی داشته اند و برای قشر آســیب پذیر جامعه نیز نقش مؤثری ایفا می کنند. وی با اشاره به مشارکت جامعه پزشــکی استان اصفهان در طرح اکرام ایتام و 
محسنین افزود: در حال حاضر بیش از یکهزار پزشک متعهد، حمایت از ۱۵۰۰ فرزند یتیم و نیازمند را برعهده دارند. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان 
اصفهان با قدردانی از جامعه پزشکی گفت: این جامعه علمی و تخصصی با حمایت از فرزندان، آنها را در مسیر صحیح رشد و بالندگی علمی، فرهنگی و اجتماعی 
قرار می دهند و برخی از متخصصان این حوزه با ارائه خدمات پزشــکی و کمک های موردی نیز در رفع مشکلات و رســیدن به آرزوهای فرزندان تحت حمایت، 
همراهی خوبی با کمیته امداد دارند. زارع با اشاره به مسیرهای مشارکت در طرح اکرام ایتام و محسنین گفت: متخصصان حوزه های مختلف، صاحبان صنوف 
 و عموم افراد می توانند علاوه بر مراجعه حضوری به دفاتر و مراکز نیکوکاری کمیته امداد با ارسال عدد ۰۳۱ به شماره ۳۰۰۰۳۳۳۳ یا ورود به آدرس الکترونیکی

 ekram.emdad.ir در حمایت و اهدای کمک های خیر و لحظات به یادماندنی، در بالندگی فرزندان تحت حمایت این نهاد خدمت رسانی کنند.

معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان:

اخذ مجوز کودکستان ها از درگاه ملی مجوزها صورت می گیرد
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان:

حمایت بیش از ۱000 پزشک از ۱۵00 فرزند یتیم و نیازمند
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احمد دنیا مالی با اکثریت موافق به عنوان وزیر جدید ورزش و جوانان از مجلس شــورای اسلامی رأی اعتماد گرفت. به گزارش »خبرآنلاین«، در رزومه مطرح 
شده از وی در حیطه ورزش، به چندین ســال مدیریت بر فدراسیون قایقرانی و کرسی های بین المللی این رشــته و همچنین عضویت در هیئت مدیره باشگاه 
ملوان و ریاست بر آن اشاره شد اما شاید کمتر کسی بداند دنیامالی زمانی فوتبالیست حرفه ای هم بوده و کاملًا به این رشته ورزشی محبوب آشناست. دنیا مالی 
که عضوی از باشگاه ملوان بندرانزلی محسوب می شد، در رده جوانان شاگرد محمدرضا ویشگاهی بود و در رده امیدها هم تحت نظر محمود پیشگاه هادیان به 
بازی می پرداخت. او حتی به تیم بزرگسالان ملوان هم رسید و زیر نظر بهمن صالح نیا در تمرینات هم شرکت کرد اما دقیقاً دوران اوج بازی وی مصادف شد با 
جنگ تحمیلی و پس از حضور در جبهه، ورزش حرفه ای را کنار گذاشــت. ضمن اینکه دنیامالی در برهه ای عضو تیم بنادر و کشتیرانی بندرانزلی هم بوده و با این 
تیم در لیگ استانی گیلان به میدان رفت و به همین دلیل می توان گفت او یک فوتبالیست حرفه ای بوده و از این منظر شاید بتوان او را میان تمام وزرای ورزش 

و جوانان یک استثنا دانست.

نکتهایکهازوزیرجدیدورزشنمیدانید

اریکسون:مرگآخرینآجرقصرزندگیاست
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال انگلیس با تأیید سرطان قطعی لوزالمعده ترمینال خود گفت: کمتر از 
چند ماه برای زندگی وقت دارم و می خواهم حسابی بخندم و خوشحال باشم. مرگ آخرین آجر قصر 
زندگی اســت و بالاخره این آخرین آجر را هم بر می دارم و سر جایش می گذارم. به گزارش »فارس«، 
مرد 76 ساله سوئدی گفت: امیدوارم در نهایت مردم بگویند بله، او مرد خوبی بود، اما همه این را نخواهند 
گفت. امیدوارم من را به عنوان انسانی مثبت به یاد بیاورید که تمام تلاشش را کرد که هرکاری می تواند 
انجام دهد. متأسف نباشید، لبخند بزنید. برای همه چیز از شما ممنونم. اریکسون تا کنون در تیم های 
باشگاهی دیگرفوش، گوتبورگ، بنفیکا، آ.اس. رم، فیورنتینا، سمپدوریا، لاتزیو، منچسترسیتی، لستر 

سیتی، گوانگ ژو آر و اف و شانگهای اس آی پی جی، شنژن مربیگری کرده است.

ستارهعربستانیدرلالیگامشتریپیداکرد!
فراس البریکان، مهاجم الاهلی، مورد توجه یک باشگاه اسپانیایی قرار گرفته است. به گزارش »ورزش 
سه« در شرایطی که مدیران باشگاه الاهلی عربستان این روزها تمام توان خود را معطوف به جذب ایوان 
تونی مهاجم تیم برنتفورد کرده اند، یکی از ســتارگان این تیم زیر ذره بین یکی از باشگاه های مطرح 
لالیگایی قرار گرفته است. این بازیکن، فراس البریکان مهاجم ۲۴ ساله سبزپوشان جده است که سابقه 
حضور در النصر و الفاتح نیز در رزومه او دیده می شود. مهاجمی که با وجود سن کم، ۴۱ بازی ملی و ۹ گل 
زده برای عربستان نیز در کارنامه دارد. اگرچه آمار گلزنی او به عنوان مهاجم هدف چندان هم فوق العاده 
نیست اما سن کمش منجر به این شده که یک باشگاه مطرح از لالیگا طبق اعلام رسانه معتبری مانند 
مارکا، به دنبال جذب او باشد. مارکا گزارش داده است که این باشگاه اسپانیایی منتظر تعیین تکلیف 
وضعیت ایوان تونی و باشگاه الاهلی است تا اقدامات نهایی را برای بخدمت گرفتن فراس البریکان انجام 
دهد. این درحالی است که در سال ۲۰۱۸ به یکباره ۹ بازیکن از لیگ عربستان از جمله سالم الدوساری 
به طور قرضی راهی تیم های لالیگا و دسته دوم اسپانیا شدند اما در نهایت همه آنها بدون هیچ دستاورد  

خاصی به عربستان بازگشتند.

وداعمانوئلنویرازتیمملیآلمان
مانوئل نویر، دروازه بان 3۸ ساله تیم ملی آلمان پس از ۱5 سال بازی در جمع مانشافت از حضور در تیم 
ملی خداحافظی کرد. به گزارش »فارس«، نویر بی شک یکی از بهترین دروازه بانان تاریخ فوتبال است که 
سبک جدیدی به دنیای دروازه بانی اضافه کرد. دروازه بان آلمان با تیم ملی فوتبال کشورش توانست در 
جام جهانی ۲۰۱۴ قهرمان دنیا شود. نمایش نویر در بازی مقابل الجزایر یکی از بازی های ماندگار در تاریخ 
ثبت شد. نویر از سال ۲۰۱۰ به دروازه بان شماره یک ژرمن ها تبدیل شد و با انجام ۱۲۴ بازی ملی، موفق به 
ثبت 5۱ کلین شیت شد. با کناره گیری نویر، برای اولین بار مارک آندره تراشتگن می تواند به دروازه آلمان 

برسد. دروازه بانی که به دلیل حضور نویر، تاکنون نتوانسته در یک تورمنت رسمی در ترکیب قرار گیرد.

النصربهدنبالشکارگزینهموردنظربارسلونا
النصر با پیشنهاد 7۰ میلیون یورویی در تلاش است تا ستاره مورد نظر بارسلونا را جذب کند. به گزارش 
»ایسنا«، رافائل لیائو یکی از گزینه های جدی بارسلونا برای تقویت خط حمله است. آبی اناری ها بعد 
از آنکه در جذب ویلیامز ناکام ماندند لیائو را هدف گرفته اند و لاپورتا علاقه زیادی به جذب این ســتاره 
پرتغالی دارد. اما خبر بد برای بارسلونا اینکه النصر هم مشتری جدی این بازیکن شده است و کریستیانو 
رونالدو اصرار دارد که برای تقویت خط حمله این بازیکن جذب شود. روزنامه مارکا اسپانیا هم این خبر 
را تأیید کرد و نوشت که النصر با 7۰ میلیون یورو در تلاش است تا میلان را راضی به فروش لیائو کند. لیائو 
رابطه خوبی با رونالدو دارد و در تیم ملی پرتغال با او همبازی است و این باعث شده تا احتمال حضور 

او در النصر زیاد باشد.

 روایتی متفاوت از بازار تابستانی با موج بازگشت ملی پوشان ایرانی به لیگ برتر 

از لژیونرهای بدون تیم تا دنده معکوس برخی ستاره ها 

از روسیه خبر رسیده که کاپیتان تیم ملی  مرضیهغفاریان
ایران در رادار دینامومســکو قــرار گرفته 
است. 5 هفته از لیگ برتر روسیه گذشته و فصل فوتبالی در سراسر دنیا 
مدتی است شروع شده اما علیرضا جهانبخش هنوز بلاتکلیف است. با 
اینکه جدایی مهاجم ایرانی از فاینورد مدتهاســت قطعی شده اما هنوز 
سرنوشت او برای فصل جاری مشخص نشده است. اگر دست خودش 
باشــد آنطور که گفته دلش می خواهد در بوندسلیگا یا سری A  ایتالیا 
بازی کند اما علی رغم اینکه جهانبخش مدعی شده باشگاه های زیادی 
خواهان او هستند و او به دلیل »جاه طلب« بودن پیشنهادهای زیادی 
را رد کرده و در 3۱ سالگی همچنان به بازی در تیم های سطح بالا و قاره 
اروپا فکر می کند، فعلًا نام دینامو به عنوان تنها خریدار او رسانه ای شده 
اســت؛ تیمی که در پایان هفته پنجم لیگ برتر روسیه در رده دوم این 

رقابت ها قرار گرفته است.
جهانبخش تنها لژیونر ایرانی نیســت که در فصل جدیــد یا بدون تیم 
مانده، یا به جای اینکه ســر از تیم های بزرگ تــر و لیگ های معتبرتر 
در بیاورد، تصمیم گرفته دنده عقب حرکت کند. ســن و سال این قبیل 
بازیکن ها هم خیلی در این قضیه دخیل نبوده است. چرا که تنها ستاره 
ایرانی که در این میــان همچنان رو به جلو حرکت می کند یکســال از 
کاپیتان تیم ملی بزرگ تر اســت. مهدی طارمی، پسر بوشهری فوتبال 
ایران در بازار تابســتانی از پرتغال راهی ایتالیا شــد تا در 3۲ ســالگی 

حضور در خط حمله اینترمیلان در ســری A  را تجربه کند. اما زوج ۲۹ 
ســاله او در تیم ملی ایران با حرکتی دنده معکوس از کشور چکمه به 
امارات کوچ و به بازی در آسیا و برای تیم شباب الاهلی امارات قناعت 
کرد. دیگر مهره هجومی تیم ملی ایران هم که پیش از این با پوشیدن 
پیراهن برنتفورد در لیگ برتر انگلیس بــازی می کرد هم حال و روزی 
بهتر از آزمون و جهانبخش ندارد. قدوس از زنبورها جدا شــده اما هنوز 
 مقصد نهایی او معلوم نشده اســت. این در حالی است که هفته پیش 
استقلالی ها خواهان جذب سامان شــدند. رقیب سنتی آبی پوشان 
پایتخت هم پیش از آن با جذب میلاد محمدی، این مدافع ملی پوش 
را به لیگ برتر ایران بازگرداند. پرسپولیس علاوه بر خریدن محمدی از 
آدانااسپور ترکیه درتلاش است تا برای به خدمت درآوردن علی قلی زاده، 
رضایت لخ پوزنان لهستان را نیز به دســت آورد که تا لحظه تنظیم این 
گزارش موفق نبوده اســت. البته پیوستن علی علی پور، مهاجم ایرانی 
ژیل ویسنته پرتغال به جمع سرخپوشان پایتخت در بازار تابستانی یکی 
از بمب های نقل و انتقالاتی این فصل بوده است. دراین میان تراکتور، 
دیگر مدعی لیگ ۲۴ هم برای عقب نیافتادن از این قافله، علاوه بر جذب 
 چندین ستاره لیگ برتر، مانند سرخپوشان پایتخت نیم نگاهی به جذب 
قلی زاده از باشگاه لهستانی  دارد و در آخرین روز مرداد ماه نیز با جذب 
عارف غلامی، مدافع ایرانی ولژ موســتار بوســنی هرزگوین را به جمع 
سرخپوشــان تبریز ملحق کرد. اینها همه در حالی اســت که سپاهان 

 با طلایی پوش کردن محمد امین حزباوی، مدافع ســابق السد قطر، 
چراغ اول در جذب لژیونرهای ایرانی را روشن کرد. 

اگرچه موج بازگشت لژیونرهای ایرانی به لیگ برتر می تواند جذابیت 
این مسابقات را دوچندان کند اما در بازار تابستانی فصل جاری در حالی 
ستاره های فوتبال کشورمان به جای حضور در لیگ های معتبر تصمیم 
گرفته اند برای بار دیگر و برخی ازآنها حتی برای نخســتین بار حضور 
در بالاترین ســطح رقابت های فوتبال باشــگاهی ایران را تجربه کنند 
که برخلاف فصول پیش آنچنان که باید و شــاید خروجی از بازار ایران 
به لیگ های مطرح دنیا نداشــته ایم. اگر حضور طارمی در سری A را 
نادیده بگیریم در بازار تابستانی ۲۰۲۴ تنها دروازه لیگ های برتر روسیه 
و امارات به روی ستاره های ایرانی باز بوده است. برای اینکه عمق این 
فاجعه را دریابید کافی اســت این را بدانید که چند روز پیش خبر رسید 
باشگاه رنس پیشنهاد دو میلیون یورویی برای جذب سعود عبدالحمید 
ارائه کرد، اما این پیشنهاد از سوی الهلال رد شده است. باشگاه فرانسوی 
آماده است پیشنهاد خود را به سه میلیون یورو افزایش دهد و همچنین 
درصدی از فروش آینده این مدافع ملی پوش عربستان را نیز به الهلال 
اختصاص دهــد. علاوه بر آن باشــگاه رم هم که به دنبــال یک مدافع 
راست جدید است دست روی جذب عبدالحمید گذاشته است. همان 
باشگاهی که حاضر نشد بند خرید قرضی ســردار آزمون، ستاره ایران 

بایرلورکوزن را دائمی کند!

خبر روز

مهاجمکامرونیشاگردمحرمشد
مهاجم كامرونى باشگاه ميژو هاکای در سوپرليگ چین با امضای قراردادی به مدت یک فصل به 
مس رفسنجان پیوست. به گزارش »فارس«، رونی اوا وانکوای ۲7 ساله که در سال ۲۰۲3 با ثبت 
۱6 گل در باشــگاه توران تووز جمهوری آذربایجان یکی از گلزنان برتر لیگ این کشور لقب گرفت 
و فصل جدید را در ســوپرلیگ چین آغاز کرده بود، پس از شرکت در تست های پزشکی ایفمارک 
با نظر محرم نویدکیا به عنوان دومین بازیکن خارجی فصل جدید مس رفســنجان جذب شــد. 
وانکوای که در پست مهاجم نوک بازی می کند ســابقه حضور در لیگ فوتبال باشگاه های قبرس 
و یونان را نیز داشته است. این بازیکن در فصل جدید رقابت های لیگ برتر و جام حذفی پیراهن 

شماره ۱۹ مس را بر تن می کند.

قلیزاده-پرسپولیس؛شایدوقتیدیگر
اکثر رسانه های لهستانی خبر دادند که علی قلی زاده وینگر ایرانی تیم فوتبال لخ پوزنان به کار خود 
در این تیم ادامه خواهد داد. به گزارش »مهر«، علــی قلی زاده وینگر تیم ملی فوتبال ایران فصل 
گذشته و با انتقالی به ارزش یک میلیون و ۸۰۰ هزار یورو راهی لخ پوزنان شد تا تبدیل به گران ترین 
بازیکن تاریخ لیگ این کشور شود. قلی زاده اکثر دیدارهای فصل گذشته را به دلیل مصدومیت از 

دست داد و همین موضوع باعث شد تا انتقادهای زیادی علیه او مطرح شود. 
در همین حال او در هفته گذشته و در فصل جدید لیگ لهستان توانست زمینه ساز یکی از گل های 
تیمش باشد و به طور کامل در زمین حضور داشــت و عملکرد خوبی را هم از خود به ثبت رساند تا 

هواداران لخ پوزنان خواهان ادامه همکاری این بازیکن با باشگاه خود باشند. 
باشگاه پرسپولیس یکی از مشــتریان اصلی قلی زاده اســت و بارها برای جذب این بازیکن با 
مدیران باشــگاه لخ پوزنان وارد مذاکره شده است اما تا پایان هفته گذشــته توافقی در این باره 
صورت نگرفته بود؛ رسانه های لهســتانی هم خبر دادند که این بازیکن تصمیم نهایی خود را گفته 
و امســال هم در لخ پوزنان ماندگار خواهد بود. به این ترتیب بعید اســت که انتقال قلی زاده به 
پرسپولیس شکل گیرد و حضور این بازیکن در پنجره نقل و انتقالات تابستانی این فصل به جمع 

شاگردان »خوان کارلوس گاریدو« منتفی خواهد بود.

نامپدیدهسابقسپاهاندرروسیهسوژهشد!
رسانه ها و هواداران فوتبال در روسیه نســبت نام جدیدترین لژیونر ایران را سوژه خود کردند. به 
گزارش »ورزش سه«، محمدجواد حسین نژاد که انتقال خبرســاز و مهمی از سپاهان به دینامو 
ماخاچ قلعه روسیه داشت و شماره پیراهن ۱۰ این تیم را بر تن کرد، در هفته پنجم لیگ برتر روسیه 

شروع درخشانی با زدن یک گل در اولین حضورش در این تیم داشت. 
جدا از نمایش درخشانی که حسین نژاد در نخســتین بازی خود به عنوان لژیونر برای دینامو ارائه 
کرد، رســانه های روسی نســبت به نام بلند بالای او هم توجه ویژه ای داشــتند. زمانی که ستاره 
ملی پوش ایران به عنوان بازیکن تعویضــی در دیدار دینامو ماخاچ قلعــه مقابل اخمت گروزنی 
به میدان رفت، زیرنویس شبکه تلویزیونی اسپورت روســیه نام »محمدجواد حسین نژاد محله 
کلایی« را درج کرد که بلافاصله ســایت چمپیونات نوشت: »نام کامل محمد حسین نژاد در زمان 

پخش در گرافیک نمی گنجد.« 
برخی از هواداران فوتبال در روسیه و باشگاه دینامو ماخاچ نیز به این موضوع واکنش های جالبی 
داشــتند و نوشــته اند: »می تونی کوتاهش کنی؟ مثلًا محمد، جواد، حســین، نژاد و...«، »باید 

زیرنویس می گذاشتیم« و...
این اتفاق در کنار عملکرد حسین نژاد در شــروع کارش در لیگ برتر روسیه، بدون شک نگاه ها را 
بیشتر از همیشه به سمت او خواهد برد و احتمالًا این ستاره ایرانی در بازی آینده دینامو به ترکیب 

اصلی هم برسد. 

مستطیل سبز

شجاعی:خداحافظیمناز
تیمملیاجباریبود

کاپیتان ســابق تیم ملی که پس از نشستن 
اسکوچیچ روی نیمکت تیم ملی هرگز به جمع 
ملی پوشان دعوت نشد در دراین باره گفت: » 
خداحافظی من از تیم ملی اجباری بود، بعد 
از سالی که اسکوچیچ به تیم ملی آمد با من و 
احسان حاج صفی جلسه خصوصی داشتیم 
در خانه یکی از دوستانشان. هنوز اردوی تیم 
ملی برگزار نشد. فکر می کنم بخاطر کرونا بود. 
در آن جلسه حرف  هایی با هم زدیم. یکی دو 
ماه بعد قرار بود اردوی تیم ملی تشکیل شود. 
اما اسم من در لیست نبود. برای خودم سئوال 
بود اما هیچ وقت نه از ایشان و نه از اطرافیانش 
دلیلش را نپرسیدم.« مسعود شجاعی گفت: 
»در آن جلسه نشســتیم بازی لیگ را تماشا 
کردیم. ما فــردای آن روز با اســتقلال بازی 
داشتیم )در تیم نساجی(. نشستیم بازی ها 
را دیدیم. درباره چند بازیکن از من پرسیدند. 
شناخت آنچنانی هم نداشتند. بحث ما فنی 
بود. تمام شد و خداحافظی کردیم.« شجاعی 
درباره اینکه خروجی آن جلسه چه بود گفت: 
»متوجه نشدم اصلًا جلســه برای چه برگزار 
شد. من داشتم بازی می کردم. از نظر خودم 
و مربیانم هم آماده بــودم. اما بعداً که دعوت 
نشــدم این ســئوال برایم پیش آمد که آن 
جلسه برای چه بود. مثلًا باید می گفتند که من 
نمی خواهم تو را بــه تیم ملی دعوت کنم ولی 
بیا به من کمک کن و اطلاعات بده. اما چیزی 
نگفتند! بعد دیدم اردوهای تیم ملی تشکیل 
می شود اما من دعوت نمی شوم. ولی دلیلی 
هم نداشت پیگیری کنم. خداحافظی هم به 
آن صورت نکردم. نه ســور و ساتی. نه فرش 

قرمزی! یک روز آمدم یک روز هم رفتم.«

جهانبخش تنها لژیونر ایرانی نیست که در فصل جدید 
یا بدون تیم مانده، یا به جای اینکه سر از تیم های 
بزرگ تر و لیگ های معتبرتر در بیاورد، تصمیم گرفته 
دنده عقب حرکت کند. سن و سال این قبیل بازیکن 

ها هم خیلی در این قضیه دخیل نبوده است

فوتبال جهان

عکس خبر

غولجدیدفوتبال
دنیادرراهاست!

پرونده جام جهانــی ۲۰3۰ که چند 
روز پیش به فیفا ارســال شــد، سه 
اســتادیوم را بــه عنــوان میزبــان 
احتمالی فینال معرفی کرد: سانتیاگو 
برنابئو، نوکمپ و استادیوم کازابلانکا. 
ســومین ورزشــگاه، شــرط بزرگ 
فدراســیون مراکش بــرای متقاعد 

کردن فیفاست.

دارنده مدال نقــره بازی های آســیایی هانگژو در 
اسکی فری استایل درباره حضورش در مسابقات 
جهانی ایتالیا، اظهار کرد: مسابقات جهانی اسکیت 
در همین ماه در ایتالیا برگزار می شود که برای حضور 
هر چه قدرتمندتر در این مسابقات تمرینات پی درپی 
و مداومی دارم و ســعی می کنــم بهترین خود در 
اردوهای آمادگی باشم تا بهترین نتیجه را در ایتالیا 

کسب کنم.
ترانه احمــدی در گفت وگو با »ایســنا« عنوان کرد: 
امیدوارم همان طور که در مسابقات دستجات آزاد 
اسکیت فری استایل در شــاخه اسپید اسلالوم به 
مقام قهرمانی دست پیدا کردم و رکورد ایران را ارتقا 
بخشیدم، در مســابقات جهانی ایتالیا نیز با بهبود 

رکورد خود به مدال طلا دســت پیدا کنم. وی درباره 
حریفانــش در مســابقات جهانی ایتالیــا، افزود: 
چین تایپه حریف اصلی من است که چندبار با آنها 
رقابت کردم و در بازی های آسیایی هانگژو موفق به 
کسب مدال نقره شــدم. امیدوارم در جهانی ایتالیا 
با شکســت همین حریف چین تایپــه خود بتوانم 
رنگ مدالم را تغییر و بهتریــن عملکرد خود را ارائه 
دهم. احمدی اظهار کرد: طی سال های اخیر که در 
مسابقات فری استایل شــرکت کردم تنها موفق به 
کسب مدال برنز و نقره شــدم و در کارنامه ورزشی 
من جای مدال طلا خالی اســت. این بار عزم خود 
را جزم کردم تا تحت هر شــرایطی در جهانی ایتالیا 
ویترین مدال های خود را با گرفتن طلا، تکمیل کنم. 

وی گفت: تا قبل از بازی های آسیایی هانگژو چین 
اسکیت شناخته شده نبود و کسی اشراف کامل به 
این رشــته نداشــت، اما بعد از هانگژو جایگاه این 
رشته پررنگ تر و متقاضی این رشــته بیشتر شد. 
امیدوارم در بازی های آسیایی داخل سالن نیز این 
رشته بیشتر دیده شــود و روزی برسد که این رشته 

نیز المپیکی شود.

تلاشنایبقهرمانبازیهایآسیاییبرایکسبطلایجهان

شنبه۳شهریور۱۹/۱۴۰۳صفر۲۴/۱۴۴۶آگوست۲۰۲۴/شماره۴۱۶۲



رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: سرعت پیشرفت پروژه خط 2 متروی 
این کلان شهر نسبت به خط یک آن بهتر است، از این رو امیدواریم اواخر سال جاری 
یا سال آینده شاهد راه اندازی آزمایشی فاز نخست آن به طول ۷.۷ کیلومتر باشیم.

به گزارش »ایمنا«، محمــد نورصالحی در برنامه رادیویی »صدای شــهر« درباره 
فعالیت ها و اقدامات انجام شده در شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: شورای 
اسلامی شهر وظیفه قانون گذاری، نظارت و کنترل آنچه در شهر رخ می دهد را بر عهده 
دارد. وی با اشاره بودجه۳۰ همتی سال ۱۴۰۳ شهرداری اصفهان افزود: این میزان 
بودجه بین سنوات گذشته یک نوع رکورد محسوب می شود که به تناسب نیاز شهر، 

رشد قیمت و افزایش هزینه ها، بودجه امسال بسته شده است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: 2۰ همت از بودجه به پروژه های 
عمرانی اختصاص دارد تا جنب و جوش عمرانی در شهر رخ دهد و در سایه تلاش 
مدیریت شهر و بر اساس وظیفه ذاتی آنها طبق سنوات گذشته، گروه فعال و اجرایی 

در شهرداری مشغول فعالیت باشند.
نورصالحی با تأکید بر اینکه یکی از کارهای اصلی امســال به غیر از جلســه های 
علنی، جلسات کمیسیون تلفیق است که هر هفته یک بار برگزار می شود و لوایحی 
که از سوی شــهرداری آورده و به تصویب می رســد، گفت: در این راستا هر هفته 
کمیته های نظارتی و ملاقات های مردمی را نیز برگزار می کنیم تا ارزیابی، ریل گذاری، 
قانون گذاری، نظارت و پیگیری مصوبات تا رسیدن به نتیجه انجام شود. وی با بیان 
اینکه در حوزه ناوگان اتوبوس حمل ونقل عمومی و اضافه شدن اتوبوس و تاکسی 
برقی به ناوگان شهر، روزهای گذشته مصوبه های حمایتی داشتیم، افزود: حمایت 
مدیریت شهر منابع بلاعوض و وام های طولانی مدت است تا تاکسی ها نوسازی و 
تبدیل به تامیل برقی شود. نورصالحی با بیان اینکه سرمایه گذاران با توجه به شرایط 
رکود، انتظار حمایت داشتند، گفت: در پنج ماه گذشته دو بسته تشویقی برای کمک 
به رونق ساخت وساز در شــهر اصفهان اختصاص یافت. وی ادامه داد: در راستای 
پیگیری مشکلات زیست محیطی و آلودگی هوا جلسات متعددی با دستگاه های 
مرتبط داشتیم، یادآور شد: با توجه به شــرایط حادی که در حوزه انرژی داشتیم و 
به تبع آن در حوزه آب، بعضی مناطق شهر امسال با مشکل کم آبی مواجه شدند، اما 
دستگاه ها از جمله خدمت رسانان با تمام توان تلاش کردند تا با کمترین تأثیر منفی 
خدمت رسانی ها ادامه پیدا کند، اگر چه امسال شرایط ویژه ای بود با قطعی برق و 

کم فشاری و قطعی آب روبه رو شدیم، اما این شرایط را پشت سر گذاشتیم.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان ادامه داد: به عنوان نماینده مردم شاهد هستیم 
که مجموعه های خدمت رسان در حوزه شهری و حوزه های دیگر که مردم منتظر 
خدمات آنها هستند، تلاش شبانه روزی و بی وقفه داشتند که امیدواریم سال های 

آینده این مشکلات یا نباشد یا کمتر باشد.
وی با اشاره به اینکه مراجعات مردم به شورای اســلامی شهر اصفهان در دو گروه 
ملاقات های عمومی و کمیته های نظارتی تعریف می شــود گفت: بخشی از موارد 
موضوعات و مشکلات شخصی است که مردم مشکل دارند و ما کمک می کنیم تا 
رفع شود، اما مطالبه جدی و اصلی شهروندان اصفهان جریان پایدار آب در زاینده رود 

است و به هر مرجعی که برسند آن را درخواست می کنند.
وی ادامه داد: ما هم خود را مطالبه گر می دانیم، اگرچه مسئولیت مستقیم نداریم، 
اما مطالبات اصلی ما نیز حوزه محیط زیســت، آلودگی هوا، جریان پایدار آب در 
زاینده رود و فرونشست است. نورصالحی با اشاره به اینکه مطالبه تک تک مردم 

شهر در کوچه و محلات در موضوع محیط زیست و فضای سبز است، افزود: در حوزه 
فضای سبز با تنش آبی مواجه هســتیم و اگر درختان به واسطه خطری که دارند، 

توسط سازمان پارک ها رفع خطر شود، مردم معترض می شوند و مطالبه دارند.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه برای تأمین آب فضای سبز با همه 
تلاشی که می شود و استفاده از آب خاکستری و پساب به حدود ۵۰ درصد نیاز واقعی 

می رسیم، افزود: نیاز داریم که این میزان کمبود آب جبران شود.
وی با بیان اینکه گفته می شود اصفهان تا ۱۰ سال آینده قابل سکونت نخواهد بود، 
گفت: اظهار نظرها باید حساب شده و از طریق مراجع ذی صلاح باشد، معتقدم این 
اظهار نظر مردود است، زیرا مشکل کم آبی و خشکســالی در کل کشور وجود دارد، 
اما ما مدعی هستیم که این مشکلات در شهر اصفهان حادتر است، از دولت مردان 
انتظار توجه بیشتر داریم. نور صالحی با بیان اینکه شورا به دنبال این مطالبات است، 
افزود: درباره جریان پایدار آب در زاینده رود در سنوات گذشته حتماً وزارت نیرو بهتر 
می توانسته عمل کند، در این راستا دولت باید از مدیران و استان که دغدغه دارند، 
حمایت کند؛ البته بدون آنکه آسیبی به سایر نقاط و شهرهای کشور بخورد، مشکل 

اصفهان را رفع کند، معتقدم راه حل های متعددی در این باره وجود دارد.
وی تصریح کرد: اینکه گفته می شود ۱۰ سال دیگر اصفهان قابل زندگی نیست را قبول 
ندارم، معتقدم اصفهان همچون بقیه استان ها و شهرهای کشور امتیازاتی دارد و همه 
شهرها و استان های ایران در مجموع ایران آباد و سرزنده را می سازد؛ اصفهان نیز با 

ویژگی های شاخص به مردم خود و کشور خدماتی را ارائه می کند.
نورصالحی گفت: در چند ســال اخیر شــهرداری در ایام اربعین بر اساس تقسیم 
وظیفه ای که در کلان کشور، ســتاد اربعین کشوری و استانی به عهده اش گذاشته 
وظایفی را بر عهده داشته است، امسال نیز منظم تر، مدون تر و مشخص تر خدماتی 
را ارائه می کند. وی با اشاره به فعالیت گروه های مستقر برای ارائه خدمات بیشتر، 
تســهیل گری عبور و مرور و نظافت گفت: تعداد ۴۰ دستگاه اتوبوس در مرز مهران 
وظیفه انتقال زائران را از ایستگاه ها و پارکینگ ها به سمت پایانه مرزی بر عهده دارند. 
نورصالحی تصریح کرد: گروه کامل از ماشین آلات شامل جرثقیل، ماشین حمل 
زباله و گروه های مجهز آتش نشانی و نظافت و رفت و روب در کربلا مستقر شدند، 
حدود ۳۰ درصد معابری که در کربلا زائران استفاده می کنند، بر عهده گروه شهرداری 

با ظرفیت بیش از ۳۰۰ نیرو است.
وی گفت: بنابر گفته مسئولان مستقر در کربلا، سال جاری به رغم شرایط سخت آب 
و هوایی، محیطی که در اختیار مدیریت شهر برای خدمت رسانی قرار گرفته است، 
تمیزتر است و اقدامات فرهنگی در زمینه اینکه کمتر زباله تولید شود و زباله ها در 
فضا رها نشود، انجام شده است؛ در این راستا بر اساس گفته شهردار کربلا، حضور 

نیروهای شهرداری اصفهان کمک کرده تا شرایط بهتری حاکم شود.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه در مرز چذابه سعی شده است با 

توجه به شرایط خاص از نیروهای محلی استفاده شود، افزود: با محوریت شهرداری 
اصفهان و کمک شهرداری های کوچک، خدمات به زائران ارائه می شود.

نورصالحی با تشریح وضعیت اجرای خط 2 متروی شهر اصفهان گفت: از خط یک 
مترو روزانه ۱۰۰ تا ۱2۰ هزار نفر استفاده می کنند، اما احداث خط دوم مترو از شمال 
اصفهان دارک و زینبیه شروع شده و تا خیابان کهندژ به طول ۵/۱۴ کیلومتر ادامه 
دارد؛ حفاری تونل از دو سمت شروع شده، دستگاه تی بی ام اول به چهارراه ابن سینا 
رسیده است و دومین دستگاه حفاری نیز به زودی به همین نقطه خواهد رسید و 

خارج خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: حفاری از اتوبان شهید خرازی )اشــرفی اصفهانی( شروع 
شده و از ایستگاه امام حسین )ع( عبور کرده است؛ در این راستا کار باید با دقت و 
حساسیت انجام می شد، زیرا از عمق ۳۳ متری زیر تونل خط یک باید عبور می کرد 
که به خوبی انجام شد، بنابراین دستگاه تی بی ام به طرف فلکه فلسطین در حال 
حرکت است. نورصالحی ادامه داد: تا اواسط سال آینده دستگاه حفاری بعد از عبور 
از میدان امام علی )ع( به چهارراه ابن سینا می رسد و در نتیجه حفاری ها به پایان 
می یابد. وی ادامه داد: خط دوم دارای ۱۶ ایســتگاه است که همه این ایستگاه ها 

یا سفت کاری آن تمام شده است، یا در مرحله پیشرفت ۸۰ تا ۹۰ درصدی است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشــاره به اینکه ۴ ایستگاه از سمت شمال 
پیمانکار به نازک کاری مشغول است، گفت: ریل گذاری از سمت شمال )زینبیه( 
شروع شده است، تلاش شده حداقل ۴ ایستگاه از سمت شمال دارک و زینبیه به 

طرف میدان قدس ریل گذاری آن انجام شود تا راه  اندازی آزمایشی آن رخ دهد.
وی یادآور شد: بحث تأمین منابع مهم بوده است، در این راستا منابعی که با کمک 
دولت به صورت اوراق مشارکت بوده، محقق نشده است، اما پروژه به صورت کامل 
با منابع شهرداری در حال پیشرفت است، در بحث آزادسازی هیچ مشکلی به غیر 

از دو نقطه وجود ندارد و مشاوران و پیمانکاران در همه ایستگاه ها مستقر هستند.
نورصالحی گفت: سرعت پیشرفت پروژه خط دوم مترو نسبت به خط یک آن بهتر 
است که امیدواریم اواخر امسال یا سال آینده شاهد راه اندازی آزمایشی قطعه اول 

آن به طول ۷.۷ کیلومتر باشیم.
وی ادامه داد: در قوانین، زمانی که کلان شــهرها شروع به اجرای پروژه کردند، قرار 
بوده ۵۰ درصد هزینه توسط دولت و ۵۰ درصد هزینه توسط شهرداری تأمین شود که 
این امر به مرور خود را در قالب اوراق مشارکت نشان داد، اما میزان اوراق مشارکت 

در کل کشور بسیار ناچیز است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه شهرداری اصفهان در سال ۱۴۰۱ 
معادل ۶۰۰ میلیارد تومان اوراق مشــارکت دریافت کرد که ۳۰۰ میلیارد آن بر عهده 
دولت است، افزود: این رقم در سال گذشته به ۱۹۰۰میلیارد تومان رسید که تاکنون 
به دلیل تنگناهای اقتصادی که منابعی وجود ندارد، امکان فروش این اوراق فراهم 

 نشــده اســت و همه آنچه تاکنون در پروژه مترو در حال هزینه شدن می باشد از 
منابع مدیریت شهر است.

وی ادامه داد: اتفاق خوبی که در پروژه مترو اواخر سال ۱۴۰۰ رقم خورد، قرارداد تأمین 
مالی و طراحی و اجرا بود که با شرکت مپنا منعقد شد که کل تجهیزات، تأسیسات 
 و ناوگان خط 2 به صــورت یکجا در قالــب تأمین مالی و طراحی اجــرا به ارزش

 ۵۹۰ میلیون یورو انجام شد، بخش اول قرارداد را شــهرداری با منابع مالی خود 
شروع کرده است.

نورصالحی افزود: منتظر هستیم از ســوی دولت کمک شود تا کل قرارداد اجرایی 
شود؛ در این راستا یک پیش پرداخت ۱۵ درصدی )۹۰ میلیون یورو( نیاز بوده است 
که مصوبات آن گرفته شده است و امیدواریم با تغییر دولت، تغییر روش رخ ندهد 
در این راستا دولت کمک کند این قرارداد به صورت تأمین مالی ۵۰_۵۰ اجرایی شود.

وی با اشاره به اینکه ابتدای ســال ۱۴۰۰ به دلیل اینکه شرایط کرونا حاکم بود، ۶۰۰ 
ناوگان اتوبوسرانی فعال در شــهر با میانگین عمر ۱۰ سال داشتیم، افزود: طی سه 
سال گذشته ۳۸۰ دستگاه اتوبوس خریداری شده که نصف آن تحویل شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: زمستان سال ۱۴۰۰ شهرداری ۱۸۵ 
دستگاه اتوبوس با کمک وزارت کشور در بحث تأمین مالی و با پرداخت سهم خود 
خریداری کرد، اما به دلیل آنکه در وزارت کشور برای تأمین ارز مشکلاتی به وجود آمد، 
از آن خرید فقط ۴۵ دستگاه تحویل ما شد اما از بقیه خرید شهرداری که خود انجام 

داد که ۱۰۰ دستگاه دیگر بود، به صورت کامل تحویل شده است.
وی با بیان اینکه از ۳۸۳ دســتگاه اتوبوس ۱۴۵ دســتگاه فعال شد و تعداد زیاد 
اتوبوس نیز بازسازی شده است، گفت: در حال حاضر تعداد اتوبوس های فعال در 
شهر نزدیک به ۹۰۰ دستگاه است و مقرر شد با لایحه ای که روز یکشنبه شهرداری به 
شورای اسلامی شهر ارائه کرد ۱۰۰ دستگاه اتوبوس دیگر که تولید کننده داخلی آماده 
تحویل دارد، خریداری شود تا تعداد دستگاه های اتوبوس در مهر سال جاری به ۱۰۰۰ 
دستگاه برسد؛ هر چند بر داشتن شرایط مطلوب باید حداقل ۱۴۰۰ دستگاه اتوبوس 
در شهر داشته باشیم. نورصالحی اظهار کرد: به مرور باید به تعداد اتوبوس مطلوب 
برسیم، اما به دلیل اینکه هزینه ها چند برابر شــده و سازنده داخلی امکان تحویل 

فوری و آماده این تعداد ناوگان را ندارد، شرایط سخت تر شده است.
رئیس شورای اســلامی شــهر اصفهان تعداد اتوبوس های بدون کولر بر اساس 
آمار موجود، ۱۵۰ دســتگاه قدیمی اعلام کرد و گفت: این اتوبوس ها کولر نداشت 
که باعث شده بود با توجه به گرمای هوا مقداری شرایط حاد جلوه کند، امیدواریم 
سال های آینده با ورود اتوبوس های جدید این ناوگان یا از رده خارج شوند یا مجهز 
به کولر شود. وی تصریح کرد: این مسئله بحقی است که مردم بخواهند در محیط 
سالم تنفس کنند، نامناسب نباشد و شاهد تعطیلی و کمبود خدمات نباشیم، اما 
سال های زیادی است با مشــکل آلودگی هوا روبه رو هستیم؛ در گذشته در پاییز 
پدیده وارونگی هوا را داشتیم مشکل مواجه بود اما امسال در تابستان هم با آلودگی 

هوا مواجه هستیم.
نورصالحی گفت: مطالبه اصلی مردم این اســت که اگر آلودگی مربوط به بخش 
صنایع است، صنایع نباید توسعه داشته باشند و در شعاع ۵۰ کیلومتری فعالیت 
کنند، در این راســتا بازدید از صنایع نزدیک اصفهان و منطقه غرب داشتیم و همه 
مطالبات جدی این بوده که ابتدا فرایند آلودگی که تشدید می شود، اصلاح یا متوقف 
شود و انتقال صنایع به شعاع بعد از ۵۰ کیلومتر رخ دهد که فرایند آن طولانی است.

مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان گفت: حریم سد 
معبر در پنج بازار اصفهان با خط کشی زرد مشخص 
شد. روح ا... ابوطالبی در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« 
با اشــاره به جدیت دســتگاه قضایی برای ورود به 
جمع آوری ســد معبر در بازار اصفهان اظهار کرد: در 
حال حاضر بازار صراف ها، کفاش ها، نصفه، قنادها 
و لباف ها با خطوط زرد رنگ خط کشی شده است. 
وی افــزود: طول این مســیر ۱2۰۰ متر اســت و با 

اعتباری بالغ بــر ۱۰۰ میلیون تومان خط کشــی آن 
انجام شده است. مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: خط کشی ســایر نقاط بازار با همکاری 
هیئت امنای بازار و به مرور بر اساس اعلام آمادگی 
این تشکل و متناسب با اولویت نیاز اجرا می شود. 
ابوطالبی تأکید کرد: با توجه به ورود مراجع قضایی 
به موضوع سد معبر در بازارهای اصفهان، ویترین ها 
و پیشخوان های کسبه محترم نباید از حد خط زرد 
عبور کند و این موضوع از سوی منطقه ۳ شهرداری 
نظارت و مراتب به دستگاه قضایی اعلام می شود. 

وی با اشاره به اینکه حدود ۸۰۰۰ واحد صنفی در بازار 
بزرگ اصفهان وجود دارد، بیان کرد: رنگ زرد در بازار 
به نشانه هشدار و خط کشی ها بر اساس عرض بازار 
و ایجاد حداقل فضا برای عبــور و مرور خودروهای 
امدادی و آتش نشانی در مواقع بحران در نظر گرفته 
شده است. مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان گفت: 
تا کنون۱2۰ اخطاریه برای کسبه متخلف بازار صادر 
شده است و اطلاع رســانی کافی در این خصوص 
توسط بنرهای اطلاع رسانی و ارسال پیامک انجام 

شده است.

 مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان خبر داد

آغاز طرح مقابله با سد معبر در بازار بزرگ؛ خط کشی اخطار سد 
معبر در ۵ بازار اصفهان

لزوم توجه به بازیافت پسماند توسط حشرات
کارشناس بهداشت گفت: حشرات قادرند پســماندهای مواد غذایی را به خوبی تجزیه کنند، هرچند که 
کاکروچ ها ناقل بیماری ها هستند؛ اما با ایجاد بسترهای مناسب، می توان از آنها با راندمانی بیش از ۹2 
درصد استفاده کرد. به گزارش »ایمنا«، محمد یزدی در سلسله نشست های »برنامه جامع شهر اصفهان« 
با بیان اینکه بازیافت یکی از موضوعات کلیدی است که باید به آن توجه ویژه داشت، اظهار کرد: در اواخر 
سال گذشته طرحی را مطالعه کردم که به  کارگیری موجوداتی با پسماند کمتر را هدف قرار می داد، بر اساس 
مطالعات، حشــراتی به نام »کاکروچ« می توانند در فرآیند بازیافت کمک شایانی کنند. وی افزود: این 
حشرات قادرند پسماندهای مواد غذایی را به خوبی تجزیه کنند، هرچند که کاکروچاها ناقل بیماری ها 
هستند، اما با ایجاد بسترهای مناسب، می توان از آنها با راندمانی بیش از ۹2 درصد استفاده کرد. نماینده 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان تصریح کرد: در حال حاضر، هیچ ماشینی در دسترس نیست که بتواند به 
راندمان ۹2 درصد در محیطی با بیومس پایین دست یابد؛ برای مقایسه، پرورش گاوها به افزایش گازهای 
گلخانه ای منجر می شود، در حالی که حشرات چنین تأثیری ندارند و میزان تولید گاز گلخانه ای آنها شاید 
یک صدم دام و طیور باشد. یزدی خاطرنشان کرد: اغلب افراد زمانی که از شهر اصفهان صحبت می کنند، 
به موضوع توسعه آن اشاره دارند، اما توسعه بی رویه شهری همیشه بهترین گزینه نیست؛ به عنوان مثال، 
تخریب ناژوان یکی از مشکلاتی است که در نتیجه طرح های موجود ایجاد شده است؛ در حال حاضر تنها 
2۵ درصد از فضای سبز آن منطقه باقی مانده و باید تلاش شود تا این فضا بازسازی و احیا شود. وی با 
اشاره به ضرورت استفاده از سیستم های پیشرفته بازیافت آب، گفت: با توجه به وضعیت آب در اصفهان، 
باید به بازیافت آب در داخل شهر توجه ویژه ای شود؛ هم اکنون سیستم های پیشرفته ای در جهان برای 
بازیافت آب وجود دارد که ما نیز باید از آنها بهره برداری کرده و شهر را به این سیستم ها مجهز کنیم. وی با 
اشاره به بافت فرسوده شهر و لزوم اصلاح ساختاری آن تأکید کرد: بر مبنای اطلاعات قبلی، شهرستان 
خمینی شهر حدود ۶۰۰ هکتار بافت فرسوده داشت، اما بافت فرسوده اصفهان به طور حتم بیشتر از این 
میزان است؛ بنابراین، این بافت ها باید به صورت تجمیعی مورد توجه قرار گرفته و اصلاح ساختار آنها در 
دستور کار قرار گیرد. نماینده دانشگاه علوم پزشکی اصفهان بیان کرد: توسعه شهر اصفهان به خالی شدن 
نواحی غربی استان همچون فریدن بزرگ منجر شده است؛ بخش عمده ای از ساکنان این شهرستان 
به اصفهان مهاجرت کرده اند و با وجود داشــتن خانه ها و ویلاهای بزرگ در شهرستان، خود ناچارند در 
خانه های کوچک شهر اصفهان زندگی کنند، بنابراین باید زیرساخت های اجتماعی مؤثری برای شهروندان 
فراهم شود. یزدی با اشاره به تمرکز بر بازیافت و حفظ منابع آب افزود: باید به بازیافت و بازگشت منابع 
توجه جدی تری داشــت، اگرچه کیفیت آب خوان اصفهان در برنامه ریزی مدیریت شهری قرار دارد اما 

حفظ و بازیافت منابع آبی موجود شهر نیازمند تلاش های بیشتری است تا از اتلاف آن جلوگیری شود.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان:

شهروندان از فرصت باقیمانده بسته تشویقی مالی ساخت وساز 
در اصفهان استفاده کنند

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان با اشاره به تمدید بسته تشویقی مالی ساخت وساز 
شهرداری این کلان شهر گفت: شهروندان می توانند برای رونق ساخت وساز در شهر و ایجاد فرصت برای 

ارائه خدماتی شایسته از سوی مدیریت شهری به شهر و شهروندان، از این مهلت استفاده لازم را کنند. 
به گزارش »ایمنا«، ســیدعلی معرک نژاد در برنامه رادیویی »صدای شــهر« اظهار کرد: یکی از خدمات 
مدیریت شهری اصفهان برای ایجاد تسهیلات و شرایط بهتر در خصوص ساخت وساز ارائه طرح بسته 
تشویقی مالی ساخت وساز و صدور پروانه برای دریافت گواهی پایان ساخت بوده است. وی افزود: این 
بسته تشویقی در سه گروه صدور پروانه ساختمانی، پرداخت به صورت تهاتری و صدور گواهی پایان کار 
و عدم خلاف انجام می شود. معرک نژاد تصریح کرد: بسته تشویقی مالی ساخت وساز به دلیل استقبال 
شهروندان با مصوبه شورای اسلامی شهر تمدید شد که تسهیلات آن تا پایان مرداد با ۳۵ درصد تخفیف 

بوده و تا پایان شهریور با ۳۰ درصد تخفیف است. 

خبر روزاخبار

 فعالیت ۱۶۰ نیروی 
شهرداری اصفهان و احداث 

زائرسرا در مرز چذابه
نماینده شــهرداری اصفهــان در مرز چذابه 
گفت: مجمــوع نیروهــای خدماتی فعال 
مســتقر در مرز چذابه ۱۶۰ نفر در سه شیفت 
کاری هســتند که در ایام پیک بــه 2۱۰ نفر 

افزایش داده می شود. 
حسن مداح در گفت وگو با خبرنگار اعزامی 
خبرگزاری »ایمنا« به کربلای معلی با اشاره 
به گزارشــی از اهم فعالیت هــا و اقدامات 
شهرداری اصفهان مستقر در مرز چذابه اظهار 
کرد: احداث زائرســرا به مساحت ۷۵۰ متر 
مربع با دو سالن استراحتگاه ۱۵۰ مترمربع 
و ۱۰ چشمه سرویس بهداشتی و حمام یکی 
از این اقدامات به شــمار می رود. وی با بیان 
اینکه کریدور خنک کننده در مسیر پیاده روی 
زائران قبل از پایانه مرزی به همراه سیستم 
خنک کننده به طول ۱۰۰۰ متر احداث شــده 
اســت، افزود: نگهــداری و نظافت و کنترل 
2۵۰ چشــمه سرویس بهداشــتی و حمام 
زنانــه و مردانه در ۳ شــیفت کاری، نظافت 
و رفت و روب و شست وشــوی ۱۵ هکتار از 
مساحت پایانه مرزی شامل منطقه بازارچه 
ومین زدایــی، ورودی و خروجــی پایانه و 
محوطه تردد زائران کشــورهای همســایه 
شــرقی ایران از دیگر اقدامات انجام شــده 

است. 
نماینده شــهرداری اصفهان در مرز چذابه با 
اشــاره به اینکه روزانه حــدود ۶۰ تن زباله و 
ضایعات توسط ۶ دستگاه خودرو زباله کش 
در مرز چذابه جمع آوری شده است، تصریح 
کرد: آذین بنــدی گذرهای پیــاده زائران به 
تمثال شــهدای دفاع مقــدس، مدافعین 
حرم، خدمت، ســلامت، شهدای شاخص و 
شهدای فاطمیون، همچنین نصب سیستم 
صوت با محتویــات اربعین در گــذر پیاده 
زائران به طول ۵۰۰ متر و نصب یک دستگاه 
تلویزیون شــهری به ابعاد ۴*۸ در ورودی 
سالن پایانه مرزی بخش دیگری از اقدامات 
شــهرداری اصفهان مســتقر در مرز چذابه 

به شمار می رود.

رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: در جریان اربعین حسینی روز به روز فعالیت های فرهنگی و خدماتی از 
سوی شهرداری و مدیریت شهری اصفهان افزوده شده است، به طوری که در سال جاری چندصد نفر از خادمان شهرداری در چند نقطه از شهر کربلا مشغول 
خدمت رسانی هستند. حجت الاسلام منوچهر مهروی پور در گفت وگو با خبرنگار اعزامی خبرگزاری »ایمنا« به کربلای معلی با اشاره به خدمات ارائه شده ستاد 
اربعین شهرداری اصفهان در شهر کربلا اظهار کرد: در سال جاری شاهد حرکت رو به رشد ستاد اربعین شهرداری اصفهان در خدمات رسانی به زائران اباعبدا... 
الحسین )ع( هستیم. وی افزود: هر سال شــاهد جریان اربعین هســتیم که به فضل الهی روز به روز بر تعداد زائران امام حسین )ع( از قوم ها، ملیت ها و 
قبیله های مختلف افزوده می شود؛ جریانی که چشم خیلی ها به آن دوخته شده است، اما ما جریان اربعین را منتهی و مقدمه ساز ظهور حضرت مهدی )عج( 
می دانیم. وی تصریح کرد: در جریان اربعین حســینی روز به روز فعالیت های فرهنگی و خدماتی از سوی شهرداری و مدیریت شهری اصفهان افزوده شده 
است، به طوری که در سال جاری چندصد نفر از خادمان شهرداری در چند نقطه از شهر کربلا مشغول خدمت رسانی هستند. حجت الاسلام مهروی پور گفت: 
امیدوارم قدردان این توفیق الهی باشیم و هر سال خدمات را افزایش دهیم. ثواب خدمت به زائران اباعبدا... الحسین)ع( بی شمار است و در کلام نمی گنجد 

و فردای قیامت برای هر قدم خدمت اجر معنوی آن داده می شود.

روند روبه رشد فعالیت های شهرداری اصفهان در جریان اربعین حسینی

 اقدامات آموزش 
فرهنگ شهروندی 

شهرداری اصفهان در کربلا
شــهرداری اصفهــان در راســتای ارتقای 
فرهنگ شهروندی و فرهنگ سازی زائران 
اربعین حســینی، اقدام به نصب بنرهای 

آموزشی در سطح شهر کربلا نموده است.
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رئیس شورای شهر اصفهان:

دولتمردان توجه بیشتری به اصفهان داشته باشند
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مدیر درمان تأمین اجتماعی اصفهان گفت: درسه ماهه اول سال جاری، 18146نفر در 
بیمارستان های استان بسترى شدند که 12624 نفر تحت عمل جراحى قرارگرفتند.

به نقل از روابط عمومی مدیریت درمان تأمین اجتماعی استان اصفهان، دکتر رجالی 
افزود: از این تعداد 5517جراحی در بیمارستان دکتر شریعتی، 45۹8در بیمارستان 
دکتر غرضی و 2361 جراحی در بیمارستان حضرت فاطمه الزهرا )س( نجف آباد 
بوده است. وی ضریب اشــغال تخت در این بیمارستان ها در این مدت را 83/24 

درصد ومتوسط اقامت بیمار را 2/57 روز بیان کرد.
به گفته مدیر درمان تأمین اجتماعی اســتان اصفهان دراین مدت 122۹زایمان در 
بیمارستان های استان انجام شد که 611 زایمان آن طبیعى و 618 زایمان سزارین 
بوده است که نسبت سزارین به کل زایمان ها 50/28درصد بوده است که از این تعداد 

زایمان تعداد27 دو قلو و بالاتر بوده است.
وی اظهار کرد: درسه ماه اول ســال جاری 1521700 بیمه شده به صورت سرپایی 
به واحدهاى کلینیک تأمین اجتماعی اســتان اصفهان شــامل پزشک عمومی و 

متخصص و دندانپزشکی مراجعه کردند.
مدیردرمان تأمیــن اجتماعى اســتان اصفهان خاطر نشــان کــرد: در این مدت 
1113254به پزشک عمومی مراجعه کردند، 3322۹۹ بیمار توسط پزشک متخصص 

ویزیت شدند و 76147 نفر نیز به واحدهای دندانپزشکی مراجعه نموده اند.
دکتر رجالی همچنین به تعداد مراجعین سر پایی به واحدهای پاراکلینیک تأمین 
اجتماعی اســتان اصفهان اشــاره کرد و گفت: در مدت یاد شــده 8۹7400نفر به 
داروخانه، 104612 نفر به آزمایشگاه وپاتولوژی 5180۹ نفربه مرکزرادیولوژی، سی 

تی اسکن، ام آر آی و سونوگرافی، 25200 نفربه مراکز فیزیوتراپی مراجعه کردند.

مدیر منطقه 11 شهرداری اصفهان گفت: عملیات آزادسازی رمپ امام خمینی )ره( 
در دو جبهه ضلع شمالی و جنوبی خیابان درخشان با اعتباری بالغ بر 230 میلیارد 

تومان انجام شد.
مهدی غلامی با اشاره به اینکه بر اســاس »مکان مندی پروژه« رمپ خروجی پل 
امام خمینی )ره( جز پروژه های شاخص منطقه 11 است، اظهار کرد: حجم عملیات 
آزادسازی پروژه به مساحتی بالغ بر 5 هزار و 600 مترمربع در جنوب و شمال خیابان 
درخشان با اعتباری بالغ بر 230 میلیارد تومان انجام شده است که تقریباً یک سوم 

این اعتبار توسط منطقه و مابقی توسط شهرداری مرکزی تأمین شده است.
وی ضمن تشکر از همکاری و همیاری شهروندان و کسبه افزود: این پروژه یکی از 
مهم ترین پروژه های منطقه 11 است و فوریت آزادسازی آن در اولویت کاری منطقه 
قرار گرفت و عملیات آزادسازی پروژه با جدیت در کوتاه ترین زمان ممکن انجام شد.

مدیر منطقه 11 شهرداری اصفهان تصریح کرد: برگزاری جلسات متعدد با مالکان 
املاک در طول مسیر آزادسازی پروژه و انجام فرایند جهت تکمیل آن به گونه ای تمام 
توان واحد املاک منطقه را معطوف به این اولویت کاری قرار داده و سرعت بالای این 
آزادسازی باعث شد تا هم اکنون اجرای پروژه رو به اتمام بوده و در آینده ای بسیار 
نزدیک شاهد افتتاح و بهره برداری شهروندان از این پروژه که جزو مطالبات مردمی 

منطقه بوده است، باشیم.
وی ادامه داد: بر همین اساس جهت آزادسازی رمپ امام خمینی )ره( در دو جبهه 
کاری ضلع شمالی و جنوبی خیابان درخشان نیاز به توافق داشته که جمعاً هشت 
باب مغازه تجاری و یک گاراژ و تعمیرگاه، انبار، محوطه کارگاهی و یک قطعه زمین 

آزادسازی شد.

 نشســت مشــترک مدیــران شــرکت آب منطقــه ای اصفهان بــا قضات و 
دادستان های استان اصفهان با موضوع مباحث مربوط به منابع آب زیرزمینی 

و تخلفات این حوزه برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای اصفهان، یکم شــهریور ماه، 
مهندس حسن ساســانی، مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان ضمن 
اعلام این خبر اظهار کرد: در راستای افزایش تعاملات و همکاری های قضایی، 
حفاظت و صیانت از منابع آب و ایجاد وحدت رویه در صدور احکام و بررســی 
چالش های موجود این نشست برگزار شد. وی افزود: این نشست مشترک 
با حضور بیش از ۹0 قاضی، رئیس شعبه و دادستان از سراسر استان اصفهان 

انجام شد.
 مهندس احمدرضــا صادقی، معــاون حفاظــت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای اصفهان در ابتدای این نشست، ضمن عرض خیرمقدم، گزارشی از 
وضعیت شرایط منابع آب کشور و اســتان را ارائه کرد و گفت: حسب شرایط با 

تمام ملاحظه ها و دلمشــغولی ها با توجه به پروژه های تأمین آب در دست 
اقدام مانند انتقال آب دریای عمــان، کوهرنگ، ماربر و... افــق آب در آینده 
روشن اســت. وی با تشــریح اقدامات صورت گرفته افزود: با رسیدگی های 
مستمر و تعامل با قضات و دادستان های استان پرونده های مربوط به منابع 
آب و تخلفات این حوزه با استفاده از ظرفیت های تعریف شده در قانون توزیع 

عادلانه آب تا کنون به خوبی رسیدگی شده است.
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای اصفهان با تشریح ابعاد 
مختلف طرح احیا و تعادل بخشــی منابع آب زیرزمینــی بر اهمیت همکاری 
 و حمایت دســتگاه قضایی از اقدامــات حفاظتــی تأکید کــرد. وی با بیان 
چالش ها و تخلفات در زمینه آب زیرزمینی و آب ســطحی خاطر نشان کرد: 

همراهی دستگاه قضایی در برخورد با متخلفان ضروری است.
صادقی در ادامه از زحمات قضات و دادستان های استان اصفهان به ویژه دکتر 
علی نوریان، معاون قضایی دادگستری کل اســتان اصفهان، تقدیر و از تعامل 

سازنده ایشان با شــرکت آب منطقه ای اصفهان ابراز خرسندی کرد و افزود: 
برگزاری چنین جلساتی باعث تعامل بیشــتر میان شرکت و دستگاه قضایی 
و همچنین افزایش سرعت رســیدگی به پرونده های ارجاعی و ارتقای سطح 

خدمت رسانی می شود.
در ادامه این نشســت مهندس محمد خلجی، مدیر حفاظــت و بهره برداری 
از منابع آب و دکتر مینا بگی، رئیس گروه حفاظــت و بهره برداری از آب های 
زیرزمینی شرکت آب منطقه ای اصفهان ضمن ارائه های خود به بیان و تشریح 
طرح احیا و تعادل بخشــی منابع آب زیر زمینی، پدیده فرونشست، مصادیق 

تخلفات آب زیر زمینی و چالش ها و راهکارها پرداختند.
این جلســه با بحث هــای تخصصی و حقوقی آب توســط معــاون قضایی 
دادگســتری کل اســتان اصفهان و پرســش و پاســخ و اهدای لوح تقدیر 
 برای تجلیل از زحمات و تلاش هــای صادقانه و بی وقفه دکتــر علی نوریان 

پایان یافت.

فولاد مبارکه اصفهان که در سه ماهه نخست سال جاری با تولید ورق 60FBگام 
مهمی در افزایش ایمنی و کیفیت بدنه خودرو برداشته بود در ادامه سال جاری 
سه محصول دیگر با گریدهای جدید را در اختیار صنعت خودروسازی می گذارد.

به گزارش اختصاصی رصــد روز، یکی از مهمترین اقداماتی کــه انتظار می رود 
شرکت های خودروســازی با توجه به انتقادات زیادی که در موضوع استحکام 
بدنه خودرو به آنان وارد اســت در دســتور کار قرار دهند بالا بردن ایمنی خودرو 
با اســتفاده از گریدهای جدید ورق های فولادی است که این موضوع می تواند 
علاوه بر افزایش امنیت سرنشینان اقبال مردم به خودروهای داخلی را افزایش 
دهد و انتقادات موجود تا حدودی کاهش یابد. شرکت های خودروسازی اگرچه 
طی سال های گذشــته هم از ورق های با کیفیت فولادی استفاده می کردند اما 
تنها موضوع در ایمنی خودروها نوع ورق های اســتفاده شده نیست بلکه یکی 
از عوامل آن است. جدا از بحث ایمنی استفاده از ورق های فولادی با کیفیت در 
زیبایی و طراحی خودرو نیز اثرگذار خواهد بود و به تعبیری دســت طراحان این 
صنعت را برای اعمال برخی نکات با توجه به کشش و کیفیت اتاق و بدنه خودرو 
باز می گذارد. نکته قابل توجه اینجاست که استفاده از ورق های فولادی در صنعت 

خودرو دارای سبقه ای 110 ساله است.
پس از اتمام جنگ جهانی اول تا اواخر سال 1۹20 بدنه اتومبیل از آهن و فلز بود، 
اما اولین کارخانه ای که خودروها را به صورت کامل از فلز ســاخت، شرکت دوج 
بود که این اتفاق را در ســال 1۹14 رقم زد. با گذشت سال ها و تست روش های 
مختلف به تدریج در اواخر دهه 50 اســتفاده از چوب برای خودروســازی کاملًا 
منسوخ شــد. در اوایل دهه60 تا اواســط دهه 70 نیز از فولاد و آلومینیوم برای 
ساخت خودرو و قطعات آن استفاده می کردند، اما به کارگیری آلومینیوم بیشتر 

برای اتومبیل های مسابقه ای صورت می گرفت.
به طور کلی اســتفاده از ورق های فولادی در صنعت خودروسازی دارای مزایای 
مهمی اســت که با وجود حرکت صنعت خودورسازی به ســمت و سوی تولید 
محصولات مدرن و هوشــمند هنوز جایگزینی برای آن پیدا نشــده؛ براســاس 
آمارهای جهانی کــه از ســال 2018 تا کنون بــدون تغییر مانده اســت صنعت 

خودروســازی نزدیک به 12 درد کل مصرف جهانی فــولاد را به خود اختصاص 
می دهد. فولاد ماده غالب در خودروسازی اســت که تقریباً 60 درصد وزن یک 

خودروی متوسط را به خود اختصاص می دهد.
برای مثال در خودروی پراید، وزن فولاد به کار رفته یک تن است. مطابق با آمارها 
برای ساخت هر خودرو حدود ۹00 کیلوگرم فولاد مصرف می شود؛ بنابراین، تعجبی 

ندارد که هزینه نهایی تمام  شــده تولید خودروها، تابعی از قیمت انواع مختلف 
محصولات فولادی و نوسانات در بازار داخلی و جهانی فولاد است.

محصولات فولادی پرکاربردی که این روزها در صنعت خودورسازی بیشتر مورد 
اســتفاده و بهره برداری قرار می گیرد طیف وســیعی دارند. بخش عمده ای از 
این محصولات برای ســاختار بدنه، پانل ها، درها و روکــش صندوق عقب برای 

جلوگیری از شدت بالا و جذب انرژی در هنگام برخورد استفاده می شود.
فولاد مبارکه اصفهان به منظور افزایش کیفیت محصولات خودرویی و بالا رفتن 

ایمنی شهروندان در گریدهای جدید خود را در اختیار خودروسازان می گذارد.
فولاد مبارکه اصفهان در سه ماهه نخست سال جاری موفق شد تا ورق گالوانیزه 
60FB  را تهیه و تولید کند و در ادامه ســال جاری سه محصول دیگر با گریدهای 

جدید را در اختیار صنعت خودروسازی می گذارد.
ورق فولادی S600MC که  استحکام کششی و ضربه ای بالایی دارد و می توان از 
آن برای ساخت قطعات بزرگ ساختاری، قطعات خودرو، قطعات ماشین ابزار و 
غیره استفاده کرد یکی از محصولاتی است که در ادامه سال جدید در فولاد مبارکه 

برای استفاده در حوزه خودروسازی تولید می شود.
G)580( HDT60FB از دیگر محصولات فولاد مبارکه است که جدا از کاربرد مهم 
در ورق های استفاده شده در صنعت خودورسازی کاربری های متفاوت دیگری 
نیز دارد اما مشــتری هدف این محصول برای فولادی های شهر مبارکه صنعت 

خودروسازی است.
4130SAE دیگر محصولی اســت که در حوزه خودروسازی توسط فولاد مبارکه 
اصفهان تولید خواهد شــد تا گام مهمی برای تولید انواع ورق و گریدهای جدید 

مورد نیاز صنعت خودرویی در این واحد تولیدی برداشته شود.

همزمان با فرارسیدن اربعین حسینی، عاشــقان و دلدادگان اصفهانی جامانده از 
پیاده روی بزرگ نجف تا کربلای معلی، مسیر آستان مقدس امامزاده زینبیه )س( 

تا آستان مقدس جعفربن الرضا)ع( را با پای پیاده طی می کنند. 
پیاده روی عاشقان حضرت اباعبدا...)علیه السلام( به مقصد امامزاده شاه کرم )ع( 
همزمان با روز اربعین، بیش از دو دهه قدمت دارد و هر ســال نیز پرشکوه تر برگزار 

شده است. 
امسال نیز همچون سال های گذشته، پیاده روی جاماندگان اربعین کربلای معلی، 
از دقایق ابتدایی صبح روز اربعین و از مسیر آستان مقدس امامزاده زینبیه )س( 
اصفهان آغاز می شود و تا آستان مقدس امامزاده شاه کرم )ع( واقع در جنب فرودگاه 

شهید بهشتی اصفهان ادامه خواهد داشت. 
در طول مســیر این پیاده روی نیز موکب های مردمی برپا می شــود و از عاشــقان 
سرور و سالار شهیدان و زائران آستان مقدس حضرت جعفربن الرضا)ع( پذیرایی 

خواهد شد.  
همچنین، پس از اقامه نماز ظهر و عصــر روز اربعین، زیارت اربعین، مقتل خوانی و 
اجرای تعزیه با حضور گروه بزرگی از تعزیه خوانان مطرح کشوری انجام می شود. 

این مراسم در سنوات گذشته بیش از 80 هزار بیننده را به خود جذب کرده است. 
برپایی نمایشگاه عکس اربعین، ارائه آموزش های ویژه آیینی و مذهبی به کودکان 

و نوجوانان، ارائه خدمات فرهنگی و مذهبی   به زائران، سینه زنی، عزاداری و قرائت 
ادعیه از جمله دیگر برنامه های روز اربعین در آستان مقدس امامزاده شاه کرم)ع( 

خواهد بود. 
بر اساس اعلام آستان مقدس امامزاده شــاه کرم )ع(، پیش بینی های لازم برای 
ایجاد فضای مناسب پارک خودرو، امکانات رفاهی و خنک کننده، پذیرایی ناهار و ارائه 
خدمت به زائران و عزاداران حسینی در محل این آستان مقدس صورت گرفته است.
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نشست مشترک مدیران آب منطقه ای اصفهان با قضات و دادستان های استان 

مدیر درمان تأمین اجتماعی اصفهان خبر داد؛
انجام بیش از ۱۲هزار عمل جراحی در مراکز درمانی تأمین اجتماعی استان اصفهان

مدیر منطقه 11 اصفهان خبر داد
آزادسازی رمپ امام خمینی)ره( با اعتباری بالغ بر ۲۳۰ میلیارد تومان

اصفهانی های جامانده از پیاده روی اربعین، به امامزاده شاه کرم)ع( می روند 

تولید ۴ محصول جدید توسط فولاد مبارکه اصفهان در حوزه خودروسازی

همایش صنعت 4 و هوشــمند ســازی ساختمان 
در اصفهان برگزار شــد. رئیس ایــن همایش گفت: 
همایش صنعت 4 و هوشمندســازی ساختمان به 
منظور بررسی ابعاد جایگاه هوش مصنوعی در صنعت 

ساخت و ساز در اصفهان برگزار شد.  علیرضا جعفری 
نســب افزود: این همایش با هــدف تحول صنعت 
ســاختمان با اســتفاده از فناوری هوش مصنوعی 
در محور های گوناگونی از جمله مدیریت هوشــمند 

صنایع و ساختمان ها، امنیت و جلوگیری از حوادث در 
صنعت، کنترل کیفیت و رعایت استانداردها، استفاده 
از ربات های صنعتی هوشــمند در صنعت و... برگزار 
شد.وی تعدادی فوتی های حوادث کار کشور را در سال 
گذشــته 2115 نفر اعلام کرد و گفت: یکی از معضلات 
جدی صنعت ســاخت و ســاز، رعایت نکردن اصول 
ایمنی کارگــران و وقوع حادثه برای آن ها اســت، به 
همین منظور با استفاده از فناوری هوش مصنوعی و 
هوشمند سازی می توان از وقوع بخش قابل توجهی 
از این حوادث جلوگیری کرد. جعفری نسب افزود: در 
نسل چهارم صنعت، هوشمند سازی محور قرار گرفته 
و آینده صنایع از جمله صنعت ساخت و ساز در دست 

ربات ها خواهد بود. 
این همایش پنجشــنبه اول شــهریور از ساعت 8 تا 

ساعت 13 در اتاق بازرگانی اصفهان برگزار شد.

باحضور فناوران و نخبه های هوش مصنوعی در خدمت صنعت ساختمان صورت گرفت
برگزاری همایش صنعت ۴ و هوشمندسازی ساختمان در اصفهان
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